
Protokół z V sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
26 września 2024 r. (czwartek), godz. 16:30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las –  

rejon ulic Wojciecha Bogusławskiego, Alejowej i Meteorytowej. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Suchy Las. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia 

pn.: „Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las”. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las  

prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2430P -  

ul. Złotnicka m. Złotniki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu  

nr 309/6 w Golęczewie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działek gruntu  

nr: 261/12 i 261/13 w Suchym Lesie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy części pomieszczenia biurowego 

w budynku przy ulicy Szkolnej 13 w Suchym Lesie. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  

dla strażaka ratownika OSP oraz kandydata na strażaka ratownika OSP z terenu gminy Suchy Las, 

który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu  

oraz za wykonywanie innych zadań. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy miastu Hniwań. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika gminnej jednostki organizacyjnej. 

15. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

16. Interpelacje i zapytania Radnych. 
17. Wolne głosy i wnioski. 
18. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1.Otwarcie sesji (00:02:21 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła V sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 26 września 2024 r. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy 
Las Radna Joanna Pągowska przywitała Wójta Gminy Grzegorza Wojterę, Panią Wicewójt  
Ilonę Ciok, Radnych, Przewodniczących Zarządów Osiedli, Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy,  
gości obecnych na sali oraz tych oglądających relację z sesji on-line. Następnie Przewodnicząca 
Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że sesja Rady Gminy Suchy Las  
jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video będzie udostępnione na stronie 
www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od dnia 



dzisiejszego oraz przypomniała, że z uwagi na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać się 
danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów dotyczących ochrony 
danych osobowych.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:05:09 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że na sali  
jest 15 Radnych i stwierdziła prawomocność obrad. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska,  
Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz,  
Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, 
Michał Wojtyna. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do porządku obrad. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska w imieniu Wójta Gminy, poprosiła o przyjęcie do porządku 
obrad projektów trzech uchwał. Pierwsza uchwała tj. uchwała w sprawie pomocy finansowej  
dla Gminy Kłodzko w związku z powodzią, która nawiedziła nasz kraj. Druga uchwała tj. zmiana 
uchwały budżetowej na rok 2024, która jest związana z udzieleniem tejże pomocy finansowej,  
a także zawiera korektę przychodów, w związku z projektem uchwały zmieniającej uchwałę  
o zaciągnięciu pożyczki na przyłączenie się do istniejącej sieci kanalizacyjnej. I trzeci projekt 
uchwały tj. projekt uchwały związanej ze zmianą Wieloletniej Prognozy Finansowej  
na lata 2024-2050. 
Radna Joanna Radzięda w ślad za decyzją z wczorajszej Komisji Finansowej wniosła o zdjęcie 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  
dla strażaka ratownika OSP oraz kandydata na strażaka ratownika OSP z terenu gminy Suchy Las, 
który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu  
oraz za wykonywanie innych zadań. Komisja ustaliła, że poczeka na opinię Gminnego Zarządu OSP 
i wróci do tego projektu uchwały w październiku. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera w związku z propozycją zgłoszoną przez Radną Joannę Radziędę, 
zawnioskował o pozostawienie projektu tej uchwały w porządku obrad, ponieważ w §1 
zaproponowane zostały wynikające z przepisów ustawy zlecone prace dodatkowe. Wójt Gminy 
wyraził gotowość do skonsultowania tego z Zarządem Gminnym OSP. Dodał, że nie zmieni to faktu, 
że i tak konieczne będzie zlecenie prac dodatkowych wymienionych w §1, żeby wojewoda w trybie 
nadzoru nie uchylił tej uchwały. Przekazał, że pozostawienie w porządku obrad i przyjęcie  
przez Radę Gminy uchwały o takiej treści, jest jak najbardziej zasadne.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że gmina nie ma obowiązku zapisywania zadań zleconych  
dla OSP. Poruszyła również temat stawki za godzinę, na temat której mają wypowiedzieć się 
strażacy. Dodała, że na wczorajszym posiedzeniu kierownik Referatu Bezpieczeństwa powiedział,  
że nie ma to żadnego znaczenia czy uchwała zostanie podjęta w tym miesiącu, czy w przyszłym. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przekazał, że nie ma żadnych wiążących terminów i uchwałę 
można podjąć w październiku. Zaznaczył, że wspomniany §1 na pewno będzie proponowany  
w projekcie na październik w takim samym brzmieniu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zaproponowała, aby uchwała  
w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko otrzymała nr 14 w porządku obrad. 
 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia do porządku obrad uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że projekt uchwały 
został przyjęty do porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia do porządku obrad projektu zmiany uchwały budżetowej.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że projekt uchwały 
został przyjęty do porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
przyjęcia do porządku obrad projektu uchwały związanej ze zmianą Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2024-2050.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że projekt uchwały 
został przyjęty do porządku obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Radnej Joanny Radziędy - wykreślenia z porządku obrad punktu, dotyczącego podjęcia 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  
dla strażaków. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  



Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 

Nowy porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – 

rejon ulic Wojciecha Bogusławskiego, Alejowej i Meteorytowej. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Suchy Las. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 

przedsięwzięcia pn.: „Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy 

Suchy Las”. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia 

zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2430P -  

ul. Złotnicka m. Złotniki. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 309/6 w Golęczewie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działek gruntu 

nr: 261/12 i 261/13 w Suchym Lesie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy części pomieszczenia 

biurowego w budynku przy ulicy Szkolnej 13 w Suchym Lesie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy miastu Hniwań. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2042. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika gminnej jednostki organizacyjnej. 

17. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

18. Interpelacje i zapytania Radnych. 
19. Wolne głosy i wnioski. 
20. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las – 

rejon ulic Wojciecha Bogusławskiego, Alejowej i Meteorytowej (0:13:14 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
 



Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały, ze względu na ilość uwag. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 1 - dla terenów oznaczonych symbolem 2 MNW i 5MNW, proszę o zmianę 
przeznaczenia na tereny MNW-U w całości (z dopuszczeniem budynków mieszkalno-usługowych 
lub wolno stojących budynków usługowych, z wykluczeniem handlu wielkopowierzchniowego). 
Uwaga nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 1  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 2 - dla terenów 4MNW - proszę o wydzielenie terenu MNW-U (pomiędzy drogą 
1KDZ a drogą wewnętrzną 3KR), dopuszczając możliwość lokalizacji budynków mieszkalno-
usługowych lub wolnostojących budynków usługowych, z wykluczeniem handlu 
wielkopowierzchniowego). Uwaga nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 2  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 3 - proszę o zlikwidowanie terenów 4ZP, 5ZP i 6ZP (wytyczenie w ich miejscu 
pasa zieleni izolacyjnej lub zieleni krajobrazowej o szerokości 5,0 m i włączenie go do terenów 
MNW-U). Uwaga nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 3  
nie została uwzględniona. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 4 - dla terenu 1ZP - proszę o zmianę przeznaczenia na teren MNW. Uwaga  
nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 4  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 5 - dla terenu 2ZP - proszę o zmianę przeznaczenia na teren MNW-U w całości. 
Uwaga nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 5  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 6 - dla terenu 3ZP - proszę o zmianę przeznaczenia na teren 1MNW-U  
w całości. Uwaga nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 6  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 7 - proszę o zmianę minimalnej powierzchni nowo wydzielanych działek 
budowlanych na 800 m2, zmiana § 10 pkt 2 lit. g projektu planu, w zakresie minimalnej powierzchni 
nowo wydzielonej działki budowlanej nie mniejszej niż 800 m2 na terenach: 1MNW, 2MNW, 
3MNW, 4MNW, 5MNW i 6MNW. Uwaga nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. 
 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 7  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 8 - proszę o zwężenie dróg dojazdowych 1KDD, 2KDD, 3KDD do 10,0 m  
z placami do zawracania dla samochodów o wymiarach 12,5 m x 12,5 m – równo dla wszystkich 
dróg. Uwaga nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 8  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 9 - proszę o zwężenie dróg wewnętrznych 1KR, 4KR do 8,0 m z placami  
do zawracania dla samochodów o wymiarach 12,5 m x 12,5 m – równo dla wszystkich dróg.  
Uwaga nie została uwzględniona przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 9  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 10 - zmiana przeznaczenia terenu dla działek nr ew. 114/2 i 113/2 ustalonego 
dotychczas w projekcie mpzp jako tereny zieleni urządzonej ZP1 poprzez ustalenie przeznaczenia 
ww. terenów jako terenów zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej wolnostojącej 2MNW  
i tym samym ujednolicenie przeznaczenia terenu w okolicy ul. Meteorytowej. Uwaga nie została 
uwzględniona przez Wójta Gminy. 
 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 10  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 11 - zmiana przeznaczenia terenu dla działek nr ew. 114/2 i 113/2 ustalonego 
dotychczas w projekcie mpzp jako tereny zieleni urządzonej ZP1 poprzez: a) częściowe 
przeznaczenie tego terenu pod teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej wolnostojącej 
2MNW, b) częściowe przeznaczenie tego terenu pod tereny zieleni urządzonej ZP1, zgodnie  
z załączonym do niniejszych uwag załącznikiem nr 1. Uwaga nie została uwzględniona  
przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 11  
nie została uwzględniona. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 12 - zmiana § 10 pkt. 2 lit. g) tiret pierwszy przedmiotowego planu 
miejscowego poprzez ustalenie minimalnej powierzchni nowo wydzielonej działki budowlanej,  
z zastrzeżeniem §5 pkt 6 lit. b, jako nie mniejszej niż 1400 m2 na terenie 1MNW. Uwaga nie została 
uwzględniona  
przez Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 0.  
Przeciw – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uwaga nr 12  
nie została uwzględniona. 
 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś chciałby zabrać 
głos w sprawie projektu uchwały. 
Współwłaścicielka nieruchomości położonej w Suchym Lesie Zofia Wicenciak przekazała,  
że jest jedną z współwłaścicielek nieruchomości położonej w Suchym Lesie. Poinformowała,  
że przez wiele lat upominała się i pisała pisma do Wójta Gminy o zmianę planu. Teraz się cieszy,  
że został zmieniony, ale nie jest zadowolona z tych zmian, ponieważ odbiegają one od jej próśb.  
Współwłaścicielka nieruchomości położonej w Suchym Lesie Katarzyna Wicenciak przekazała,  
że już wcześniej, kiedy pojawiła się koncepcja zmiany miejscowego planu, jako współwłaścicielki 
terenu zaczęły rozmowy na temat tego terenu, który został jako jeden z ostatnich w gminie Suchy 
Las nie posiadał uchwalonego mpzp. Powiedziała, że od początku im się ta koncepcja nie podobała. 
Wspomniała, że tereny zielone w gminie są bardzo ważne i na spotkaniach prosiły o małe zmiany,  
a prośby były pisemne i ustne. Na prośbę Wójta Gminy Panie napisały wniosek o przychylenie się 
do ich uwag. Niestety żadna z czterech próśb nie została ani przez Wójta Gminy,  
ani przez Radę Gminy uwzględniona. Pani Katarzyna Wicenciak oznajmiła, że nieruchomość,  
której jest współwłaścicielką, posiada powierzchnię ok. 10 ha. Teren ten był zawsze uprawiany. 
Zgodnie z projektem mpzp, właścicielki „tracą” ok. 2,5 ha powierzchni na tereny przeznaczone  
pod drogi i tereny zielone. Zdaniem współwłaścicielek to bardzo dużo, dlatego prosiły o nieznaczne 
zwężenie dróg dojazdowych chociażby do 3 posesji, tak jak są działki wydzielone. Pani Katarzyna 
Wicenciak zaznaczyła, że nie ma drugiego takiego miejsca, z tak zaplanowanym terenem  
do nawracania. Zapytała jaki to ma przynieść efekt w przyszłości, bo na dalsze poszerzenia ulic 
Bogusławskiego i Meteorytowej nie ma szans. Dodała, że nie wie co by mogła wyjaśnić albo zrobić, 
żeby Rada Gminy pozytywnie ustosunkowała się do próśb, bo na każdą niewielką propozycję 
zmiany, odpowiedź brzmi - nie. Poprosiła Radnych i Wójta Gminy o uzasadnienie nieuwzględnienia 
ich uwag. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że rozważania  
na temat tego planu i uwag do niego, odbywały się na komisji, która miała miejsce w środę  
o godz. 9 rano. Wyraziła przekonanie, że nieuwzględnienie uwag jest związane z przepisami,  
o których Panie wspomniały, dotyczącymi szerokości dróg oraz miejsc służących do zawracania.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że rozmowy na temat o planu dla tego terenu 
toczą się od wielu, wielu lat. Wnioski były kierowane od momentu, kiedy teren ten znalazł się  
w studium jako teren zabudowy mieszkaniowej z usługami. Mieliśmy świadomość tego,  
że samo przystąpienie do planu, zrobienie projektu planu i uchwalenie dla tego terenu planu, 
będzie bardzo ważne dla przestrzeni wschodniej części Suchego Lasu. Teren jest z wyjątkową 
ekspozycją i od początku Gminna Komisja Urbanistyczno-Architektoniczna, w której zasiadają 
pracownicy urzędu, architekci, urbaniści, stała na stanowisku, że teren trzeba potraktować  
w sposób niestandardowy, szczególny, ze względu właśnie na ekspozycję. Widać tę „górkę”  
z każdego miejsca miejscowości Suchy las. W założeniach pierwotnych GKUA powiedziała, że duże 
działki mieszkaniowe, z zachowaniem dużej ilości części biologicznie czynnej dla działek,  
które powstaną i tych klinów zielonych, które mamy w tym projekcie, jako ZP. Co oczywiście  
w szeroko rozumianym aspekcie ekonomicznym, również spowoduje na pewno atrakcyjność  
tego terenu. Nie chcę mówić o tym, że droga powiatowa tworzy pewną ułomność, niedogodność 
dla tego projektu, ale doskonale Państwo wszyscy wiecie, że Zarząd Dróg Powiatowych ma swoje 
wymagania, jeżeli chodzi o opiniowanie i warunkowanie możliwości uchwalenia takiego planu  
dla terenów, które są albo pasem drogi powiatowej bezpośrednio, albo terenem przylegającym  
do drogi powiatowej, do pasa drogi powiatowej. Myślę tutaj o dodatkowej, planowanej  
w przyszłości infrastrukturze podziemnej czy drogowej, dla której Wydział Dróg Starostwa 
Powiatowego, zawsze pozostawia sobie pewną łatwość realizacji przyszłych inwestycji związanych, 
czy to z poszerzeniem pasa jezdni, czy to z budową ścieżki rowerowej, czy chodnika,  



czy oświetlenia. Oczywiście ilość wjazdów też została ograniczona przez powiat. Jeżeli chodzi  
o część uwag, które wskazywały na możliwość wprowadzenia większej ilości usług,  
czy to przez wprowadzenie innego parytetu, układu procentowego dla zabudowy mieszkaniowej, 
czyli dodanie do MNW literki U i stworzenie możliwości wprowadzenia 50% usług w zabudowie 
projektowanej, to od początku była negatywna opinia i urbanistów i GKUA. W zarządzeniu 
odrzuciłem tą uwagę, bo chcielibyśmy, żeby jednak dominującą zabudową dla tego terenu  
była zabudowa jednorodzinna, wysoko standardowa. Dla pozostałej części jest to zabudowa 
jednorodzinna, oczywiście z możliwością budowy dwulokalowców lub też częściowo  
(z wykorzystaniem do 30% powierzchni zabudowy) na prowadzenie usług nieuciążliwych.  
Układ drogowy wynika z przepisów szczegółowych (szerokości drogi, nawrotki) i jest implementacją 
przepisów drogowych do założeń planistycznych (projektu). Zaproponował to urbanista, 
przepisując po prostu przepisy drogowe do tego projektu. 
Współwłaścicielka nieruchomości położonej w Suchym Lesie Katarzyna Wicenciak przekazała,  
że ma wrażenie, że ten plan był bardzo starannie przygotowany, patrząc na wszystkie okoliczne 
ulice i budynki wokół gospodarstwa rolnego, w tej chwili właściwie już nie funkcjonującego, 
którego jest współwłaścicielką. Działki gminne, które znajdują się przy tym obszarze są w zupełnie 
inny sposób podzielone. Są o wiele mniejsze, z mniejszymi uliczkami, nie ma pasów do zawracania. 
Remiza strażacka posiadała 2 albo 3 zbiorniki wodne, które zostały zasypane, a powstać mają  
na przedmiotowym terenie. Wyraziła zdziwienie, że budżet gminy na to zezwala, że niszczy się 
jedno, a buduje drugie, przeznaczając na to czyjś teren. Dodała, że wnioski właścicieli,  
jeśli już nie zostały przyjęte w odniesieniu do usług, to chociaż mogły być niektóre z większych 
działek zmniejszone, tak jak to przewiduje studium, bo na tym jest opracowywany plan. Żadna 
prośba nie została uwzględniona. Wyraziła opinię, że dobrze, że w końcu udało się wywołać  
ten plan, natomiast uważa, że jest on niesprawiedliwy dla współwłaścicieli tego terenu.  
Pani Katarzyna Wicenciak przekazała, że rozumie, iż gmina nie ma obowiązku informować każdego 
mieszkańca o sporządzaniu planu, natomiast działka, której jest współwłaścicielką, jest znacznych 
rozmiarów. Poza tym, właściciele, kilka lat wcześniej wysyłali do urzędu pisma z prośbą  
o uchwalenie tego planu zagospodarowania i niestety nie otrzymali odpowiedzi. Współwłaściciele, 
zwrócili jeszcze raz uwagę, że place do zawracania są bardzo duże, a mogłyby być mniejsze. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że pamięta dyskusje na temat tego terenu, 
Pojawiały się różne koncepcje (wieża widokowa). Teren jest wartościowy w sensie ekonomicznym. 
Kiedy pojawił się wniosek właścicieli, o przygotowanie projektu planu miejscowego  
i jego uchwalenie uznano, że powinien być tak przygotowany, aby uwzględnić walor przestrzenny 
tego terenu, ale zachować również walor ekonomiczny. Dodał, że po uchwaleniu tego planu  
przez Radę Gminy, teren ten będzie bardzo atrakcyjny dla tych, którzy będą chcieli zamieszkać  
na dużych, ponadnormatywnych nieruchomościach. Właściciele działek będą jednak musieli 
uwzględniać wszystkie zapisy tego planu, szczególnie jeżeli chodzi o wysokość budynków,  
o część biologicznie czynną. Wójt Gminy wyraził opinię, że udało się przeprocedować ten projekt 
sprawnie, szybko i na pewno z korzyścią dla przestrzeni i dla własności.  
Współwłaścicielka nieruchomości Katarzyna Wicenciak przekazała, że odniosła dziś wrażenie,  
że mimo, że ktoś jest właścicielem, utrzymuje ten teren, to jego zdanie nie jest brane pod uwagę. 
Decyduje Wójt, Rada Gminy, a prośby nie są rozpatrywane i uwzględniane. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że uwagi nie zostały 
uwzględnione po sugestiach specjalistów, urbanistów, którzy przygotowują ten mpzp i Wydziału 
NPP. Dodała, że Radni nie są specjalistami w każdej dziedzinie, również planowania przestrzennego, 
ale zawsze starają się rozpatrywać uwagi. W tym przypadku, duże ograniczenia powoduje 
usytuowanie na terenie drogi powiatowej. 



Współwłaścicielka nieruchomości położonej w Suchym Lesie Zofia Wicenciak zapytała,  
czy Wójt Gminy byłby skłonny uwzględnić jej uwagi, zmniejszając powierzchnię działek do 800m2  
i usunąć z mpzp tereny zielone, a jako takie wykorzystać pobliski las. Odniosła się również  
do zbiornika retencyjnego, który po wybudowaniu jej zdaniem nie będzie spełniał warunków. 
Radna Sylwia Sawińska zapytała, czy propozycja urbanistów, planistów nie podoba się 
właścicielkom i czy wolałyby, żeby tego planu nie uchwalać, a ziemię zostawić jako rolną.  
Współwłaścicielka nieruchomości Katarzyna Wicenciak przekazała, że wspomniała na początku,  
że właścicielki są zadowolone, że w końcu udało się ten teren objąć planem (wywołać koncepcję 
planu zagospodarowania na ten teren), natomiast wniosły 4 uwagi i to są uwagi kosmetyczne,  
a Wójt Gminy i Rada Gminy ich nie uwzględnili, mimo próśb. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma jeszcze 
jakieś pytania do tego planu i do współwłaścicielek terenu. (Nie było pytań). Dodała, że wszystkie 
uwagi, które były złożone, zostały zaopiniowane negatywnie i tego nie można już cofnąć. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Suchy Las – rejon ulic Wojciecha Bogusławskiego, Alejowej i Meteorytowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/43/24 została podjęta. 
 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Suchy Las 
(00:50:57 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Suchy 
Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/44/24 została podjęta. 



Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego (00:52:22 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/45/24 została podjęta. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego (00:53:37 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że w tym punkcie 
chodzi o Izbę Wytrzeźwień. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/46/24 została podjęta. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 
przedsięwzięcia pn.: „Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie 
gminy Suchy Las” (00:54:59 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  



Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 
przedsięwzięcia pn.: „Budowa przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy 
Suchy Las”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/47/24 została podjęta. 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las prowadzenia 
zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2430P -  
ul. Złotnicka m. Złotniki” (00:56:15 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Pana Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia przez Gminę Suchy Las 
prowadzenia zadania publicznego w zakresie zarządzania publiczną drogą powiatową nr 2430P -  
ul. Złotnicka m. Złotniki”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/48/24 została podjęta. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 
nr 309/6 w Golęczewie” (00:57:30 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 
działki gruntu nr 309/6 w Golęczewie”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/49/24 została podjęta. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działek 
gruntu nr: 261/12 i 261/13 w Suchym Lesie” (00:58:34 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 
działek gruntu nr: 261/12 i 261/13 w Suchym Lesie”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/50/24 została podjęta. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy części pomieszczenia 
biurowego w budynku przy ulicy Szkolnej 13 w Suchym Lesie” (00:59:53 *). 
 

Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zgłosił autopoprawkę w tytule. Wyjaśnił, że w tytule  
tej uchwały należy dodatkowo dodać słowo „najmu”. Uchwała dotyczy wyrażenia zgody  
na zawarcie umowy najmu części pomieszczenia biurowego w budynku przy ulicy  
Szkolnej 13 w Suchym Lesie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia autopoprawki Wójta Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  



Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została przyjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części 
pomieszczenia biurowego w budynku przy ulicy Szkolnej 13 w Suchym Lesie”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/51/24 została podjęta. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy miastu Hniwań (01:02:28 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że uchwała dotyczy 
przygotowania paczek dla dzieci z naszej gminy partnerskiej na święta Bożego Narodzenia. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy miastu Hniwań”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/52/24 została podjęta. 
 

 



Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko (01:04:04 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu tej uchwały, ale zgodnie uważa, że powinna zostać 
przyjęta. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że wniosek od Przewodniczącego Rady Gminy 
Kłodzko wpłynął 19 września, dlatego gmina przystąpiła od razu do przygotowania projektu 
uchwały. Projekt uchwały przesłany został do Skarbnik Gminy Kłodzko. Dodała, że doskonale 
rozumie w jakiej są sytuacji. Nie odpowiedzieli konkretnie na jaki cel, ale podjęto decyzję,  
że w treści uchwały będzie zapisane, że jest to pomoc na usuwanie skutków powodzi, klęski 
żywiołowej. Gmina nie wskazała konkretnych działań, ale dopuszcza się takie projekty uchwał. 
Porównano ją z projektami uchwał Metropolii Poznań, a także z projektami uchwał,  
które dostaliśmy od Związku Gmin i Powiatów Wielkopolskich.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/53/24 została podjęta. 
 
Przerwa (01:06:41 *) 
Wznowienie obrad (01:28:51 *) 
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 (01:28:57 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że w związku z przygotowaniem projektu 
uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Gminy Kłodzko (kwota 60 000 zł), należało zmienić 
budżet, zwiększyć wydatki o 60 000 zł, w tym wydatki bieżące. Został również przygotowany 
projekt uchwały w sprawie zmiany kwoty pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej, dotyczący zadania inwestycyjnego pn. „Budowa przyłączy do istniejącej sieci 
kanalizacyjnej”. Kwota zmniejszenia wynosi 11 589,42 zł. Należało przygotować projekt zmiany 
uchwały budżetowej, która uwzględniałaby te dwie zmiany. Ponieważ zmieniła się kwota pożyczki  
i zwiększyliśmy wydatki, to pokryciem różnicy w kwocie 71 589,42 zł, zmieniły się przychody  
w pozycji „wolne środki”. Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska poprosiła również o sprostowanie 
omyłki pisarskiej, bo w samym tekście uchwały, którą Rada Gminy otrzymała w §1 treść powinna 
być taka – „zwiększa się wydatki o kwotę 60 000 zł do kwoty 305 124 239,89 zł. W pozostałej treści 
uchwały oraz w załącznikach i uzasadnieniu, wszystkie kwoty są prawidłowe. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że został 
„zaciągnięty” właściwy projekt uchwały, o który prosiła, więc jest już właściwa wersja. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu tej uchwały, bo jej członkowie dostali materiały 
dopiero dzisiaj. 
Radny Grzegorz Słowiński złożył wniosek o zmianę w §13 pkt. 2 uchwały budżetowej, zmniejszenie 
kwoty 100 000,00 zł na 10 000,00 zł. §13 - „upoważnia się Wójta Gminy Suchy Las do:  
pkt. 1 dokonywania zmian w budżecie polegającym na przeniesieniach w planie wydatków między 
paragrafami i rozdziałami w ramach działu w zakresie wydatków; w pkt. b) wydatków majątkowych. 
Zmiana, o której mowa w §13, pkt. 1b, czyli wydatków majątkowych, może wynosić jednorazowo  
do kwoty 100 000,00 zł na każde zadanie.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że rozmawiano o 3 istotnych zmianach,  
które były uwarunkowane, koniecznością podjęcia takiej decyzji przez Radę Gminy. Dodał,  
że Radny Grzegorz Słowiński przedstawia propozycję, która mocno wykracza poza to ustalenie,  
a poza tym tworzy istotne ryzyko różnego rodzaju turbulencji, które wynikają ze zwykłego zarządu  
i dbałości o zachowanie ciągłości funkcjonowania jednostek organizacyjnych i normalnego 
funkcjonowania gminy. Wójt Gminy Grzegorz Wojtera wyraził opinię, że gdyby Rada Gminy mogła 
w trybie doraźnym spotykać się na sesjach raz, albo dwa razy w tygodniu, to nie musiałby 
podejmować szybkich decyzji, ale sytuacji, kiedy zachodzi potrzeba reagowania  
przez wykorzystywanie tego instrumentu, który jest standardem we wszystkich samorządach, 
czasami musi z niego korzystać. Kwota, która miałaby podlegać zmianie, została ustalona bardzo 
dawno temu. Zwrócił uwagę, że jej zmniejszenie w bardzo istotny sposób ograniczy możliwości 
dysponowania środkami przez Wójta, jako Kierownika Urzędu i nadzorującego pracę wszystkich 
jednostek organizacyjnych, szkół, OPS-u, Zakładu Budżetowego. Dodał, że środki te limitowane są  
w uchwale budżetowej i w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Wyraził przekonanie, że „wrzucona” 
dzisiaj propozycja, nie podbudowana żadną analizą ryzyka, które z tego wynikają, jest po prostu 
lekkomyślnością ze strony wnioskodawcy. Zwrócił też uwagę, że to wymagałoby, solidnej dyskusji  
i nie twierdzi, że Rada Gminy nie ma prawa tego zrobić, ale zaznaczył raz jeszcze,  
że jest to naprawdę bardzo, bardzo ryzykowne. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego - zmiana w §13 pkt. 2 uchwały budżetowej, 
zmniejszenie kwoty 100 000,00 zł na 10 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 7: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  



Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr V/54/24 została podjęta. 
 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2050 (01:38:25 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że projekt zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, który przedstawi Radzie Gminy, obejmuje zmiany w 4 zadaniach. W wydatkach 
bieżących jest to zadanie Funkcjonowanie Kolei Metropolitalnej. Na sesji sierpniowej Rada Gminy 
podjęła uchwałę o wydłużeniu pomocy finansowej o 1 rok, do roku 2027. W związku z powyższym 
istnieje również konieczność wydłużenia tego zadania w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  
W wydatkach majątkowych wprowadzono zmianę w 3 zadaniach inwestycyjnych. Pierwszym  
z zadań jest Budowa ul. Czołgowej. Przyjmując do wiadomości uwagi z Komisji Finansowo-
Budżetowej, zostawiamy w budżecie w roku 2024 kwotę 1,4 mln zł., natomiast wydłużamy  
to zadanie o 1 rok, do roku 2026, nie zmieniając kwoty, czyli nakłady ogółem zostają 15,5 mln zł.  
Termin realizacji założony przez Wydział Inwestycyjny to. 24 miesiące, procedura przetargowa  
jest już na ukończeniu, jest przygotowywana oferta i podpisana umowa z wykonawcą. Na sesji 
październikowej byłoby już za późno dlatego, że inwestycja ta jest dofinansowana z Polskiego Ładu  
i obowiązują nas terminy. Drugie zadanie tj. projekt przebudowy - modernizacji ul. Leśnej  
- Suchym Las Wschód. Wprowadzamy kwotę 400 000,00 zł do WPF na lata 2025-2026. W 2025  
jest to 100 000,00 zł, w 2026 jest to 300 000,00 zł., jednocześnie nie zdejmujemy tego zadania  
z budżetu 2024. Będzie ono ujęte jako zadanie niewykonane, ponieważ termin realizacji  
dla tego zadania projektowego wynosi 20 miesięcy. Ostatnie zadanie tj. wprowadzenie zadania 
związanego z budową przyłączy do sieci kanalizacyjnej, bo to zadanie również pierwotnie  
było zakładane, że będzie realizowane w roku 2024, a z przedłożonych dokumentów  
do Wojewódzkiego Funduszu, po uzgodnieniach z Wojewódzkim Funduszem, Rada Gminy zmieniła 
kwotę i termin otrzymania pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu. Będzie to rok 2025. Propozycja 
wprowadzenia tego zadania do WPF-u, wynika z tej zmiany oraz z faktu, że konieczne będzie 
podpisanie umowy z wykonawcą. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projekt tej uchwały i zapytała, co się stało z ulicą Wiśniową  
w Golęczewie, bo w materiałach była wyszczególniona.  
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że nic się z nią nie stało, zostają kwoty 
pierwotnie założone, w WPF jest zaplanowana kwota 1 862 000,00 zł na rok 2024  
i 1 743 000,000 zł na rok 2025, nie zmieniamy tych zapisów. Umowa została podpisana. Natomiast 
przy projektowaniu budżetu na rok 2025, jak już będziemy mieli ostateczny harmonogram  
z wykonawcą, będziemy mogli kwoty dostosować. Wiedząc, że ta część z Polskiego Ładu  
będzie płatna w roku 2025. Zmiana została z pierwszego projektu wykreślona właśnie dlatego. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że w celu uporządkowania tabeli prosi w zadaniu 1.3.284 i 108, okres realizacji  
po zmianie poprawić na 2026. 



Radna Joanna Radzięda zadała pytanie do zadania 1.3.2.108 (ul. Leśna). W limicie na 2024 rok 
mamy 0 zł. Czy tutaj nie powinno znaleźć się 400 000,00 zł jako odbicie budżetu na ten rok. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że jej zdaniem nie, ponieważ nie zwiększamy 
limitu wydatków. Zadanie, które jest w budżecie, jest wpisane jako zadanie jednoroczne, 
dlatego zostawiamy to w budżecie, a w WPF wprowadzamy tylko na lata 2025-2026. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała o projekt przebudowy 
ulicy Leśnej. Czy faktycznie potrzebujemy 20 miesięcy na jego wykonanie zaprojektowanie  
i czy jest to powód tego, że przeciągane jest to w WPF do 2026 roku. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że tak jak wspomniała na wczorajszej 
komisji, są tam dwie rzeczy do zrobienia. Jedna, to jest remont ulicy Leśnej, a druga to jest budowa 
ścieżki rowerowej, a właściwie jej nawiązania do ul. Ogrodniczej. Wyjaśniła, że długość tej drogi  
jest powyżej 1 km, czyli musimy mieć decyzję środowiskową, a to zdecydowanie wydłuża 
procedurę. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy mamy już projekt 
ulicy Ogrodniczej, żeby móc nawiązać do ulicy Leśnej, czy będziemy projektować ul. Ogrodniczą  
ze ścieżką. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok wyjaśniła, że w zadaniu tym, ul. Ogrodnicza 
zaplanowana jest ze ścieżką rowerową i te dwa zadania będą zbiegały się w procesie uzgadniania  
w tym samym okresie, co da pewność, że oba projekty będą kompatybilne. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy to się faktycznie  
uda połączyć, że zbiegnie nam się w czasie jedna i druga inwestycja, bo przy takich dużych etapach 
jak te, które mamy w Suchym Lesie Wschód, przy kanalizacji sanitarnej, a później deszczowej  
i utwardzeniu dróg. Wyraziła opinię, że połączenie tych inwestycji i ich zgranie w terminie, 
będzie trudne do wykonania. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok wyjaśniła, że realizacyjnie zapewne nie. Zaznaczyła 
jednak, że mówi o projekcie, czyli o tej części, która wymaga przygotowania koncepcji, projektu, 
ustalenia geometrii. Dodała, że dużą część tego czasu, który jest zaplanowany na projektowanie, 
musimy przeznaczyć na uzyskanie opinii, zgód i decyzji od opiniujących, więc będzie to „przestrzeń” 
na to, żeby to skorelować. Realizacyjnie nie jesteśmy w stanie tego idealnie zgrać, ale projektowo 
powinniśmy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2050. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr V/55/24. 
 

 
 
 



Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika gminnej jednostki organizacyjnej 
(01:49:01 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radnego Krzysztofa 
Łączkowskiego. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski przekazał,  
że Komisja jednogłośnie uznała skargę za bezzasadną. Dodał, że skarga była napisana chaotycznie,  
wpłynęła we wrześniu i została rozpatrzona 10 września. Wnioskodawca był zadowolony, że mógł 
przyjść i wyrazić swoją opinię. W opinii Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
Radnego Krzysztofa Łączkowskiego, skarżący bardzo emocjonalnie podszedł do tematu,  
ale jego adwokat, wyciszyła emocje i przedstawiła sedno sprawy. Zgłoszenia do organów ścigania, 
że doszło do nadużycia (sfałszowania podpisu), okazało się nieprawdą. Skargę złożono  
po 3 miesiącach (zawiadomienie do prokuratury), a komisja uznała, że była to zasadne,  
gdyż Pani Dyrektor niestety też mogłaby ponieść konsekwencje karne.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że przekazała to pismo  

z Biura Rady Gminy, zaszeregowane przez Sekretarza Gminy jako skargę niezwłocznie.  

Pismo to było analizowane przez urząd pod katem tego, czy jest faktycznie skargą, czy też nie.  

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na kierownika gminnej jednostki 
organizacyjnej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
została podjęta i nadano jej nr V/56/24 
 

Ad. 17. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych 
Powiatowych (01:52:33 *). 
 

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przedstawiła informacje Wójta Gminy z Wydziałów  
i Referatów: 
 

Informacje z Referatu Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych: 

• budowa kanalizacji sanitarnej w Golęczewie, część związana z Polskim Ładem, czyli ul. Wiśniowa, 
Pszczelarska, Gryczana, Pszenna, Rolna, Zbożowa. Umowa została przekazana. Na poniedziałek 
zaplanowano przekazanie placu budowy oraz ustalenie harmonogramu robót na poszczególne 
ulice,  

• modernizacja infrastruktury służącej obronności w Gminie Suchy Las przez przebudowę  
ul. Czołgowej w miejscowości Złotniki. Ta inwestycja jest również dofinansowana z Polskiego 
Ładu. Otwarcie ofert nastąpiło, mamy 3 oferty i trwa w tej chwili weryfikacja dokumentów 



przedłożonych przez wykonawcę. W zakresie nadzoru inwestorskiego dla tej inwestycji jesteśmy 
również po otwarciu ofert. Mamy 6 złożonych ofert. Wezwano wykonawców do przedłożenia 
wyjaśnienia rażąco niskiej ceny, 

• zakup komputerów, etap II. Jesteśmy po otwarciu ofert i podpisaniu umowy. Umowa została 
przekazana do realizacji, 

• budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej w Golęczewie, ul. Lipowa i odcinek 
ul. Jaworowej. Umowa została podpisana i w przyszłym tygodniu nastąpi przekazanie placu 
budowy, 

• budowa nowej Szkoły w Biedrusku. Nastąpiła zmiana, przesunięcie terminu składania ofert  
na 21 października. Trwa udzielanie odpowiedzi na pytania, 

• ochrona dziedzictwa naturalnego na terenie aktywnej edukacji i sportu w Suchym Lesie. Umowa 
jest w przygotowaniu na kwotę 446 268,19 zł, 

• I etap ścieżki rowerowej wzdłuż ul. Obornickiej. Jesteśmy po podpisaniu umowy z wykonawcą,  
co odbyło się 2 dni temu, 24 września. Wygrała firma Kaja. Kwota inwestycji 2 971 406,61 zł, 

• budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ul. Wichrowej w Zielątkowie. Jesteśmy  
po otwarciu ofert, 5 firm złożyło swoje oferty. Aktualnie przygotowujemy wezwania  
do uzupełnienia dokumentów podmiotowych przez podmioty składające oferty, 

• Chludowo, budowa sieci wodociągowej w ul. Leśnej, na odcinku między ul. Biedruszczaną  
i Chojnicką. Jesteśmy w trakcie weryfikacji złożonych ofert, 5 firm złożyło oferty, 

• Golęczewo, remont i przebudowa starej remizy, Jest przesunięty termin otwarcia ofert  
na 10 października, 

• Rozświetlamy Polskę, dofinansowanie jest również związane z Polskim Ładem. Jesteśmy  
po otwarciu ofert. Z pięciu złożonych ofert, tylko jedna z firm wymogi formalne, na kwotę  
ponad 940 000,00 zł, 

• wykonanie dokumentacji projektowej Suchy Las Wschód, ulice: Lisia, Klonowa, Sprzeczna  
i sąsiednie. Otwarcie ofert nastąpiło, mamy 2 oferty na prace projektowe. Niższa w kwocie  
575 640,00 zł, druga zdecydowanie wyższa 953 250,00 zł, jesteśmy w trakcie badania tych ofert, 

• dokumentacja projektowa Suchy Las Wschód, etap II. Złożono trzy oferty, ale rozbieżność  
tych ofert jest duża. Najniższa kwota to 489 540,00 zł, a najwyższa 903 312,00 zł. Trwa weryfikacja  
tej oferty pod względem formalnym, 

• nadzór nad budową Szkoły w Biedrusku jest przygotowany, 

• w przygotowaniu ogłoszenie postępowania - Złotkowo, budowa chodnika w ul. Lipowej, 
do stacji PKM. Dokumentacja do postępowania jest w przygotowaniu, 

• Golęczewo, zwiększenie powierzchni terenów zielonych, park sensoryczny. Otwarcie ofert nastąpi 
3 października, 

• Chludowo, parking za Kościołem. Otwarto oferty, trwa ich badanie, 

• wniosek aplikacyjny do działania 7.3, czyli stara szkoła w Chludowie, obecnie biblioteka,  
kiedyś pomieszczenie, w którym swoją siedzibę miało KGW. Przygotowujemy wniosek do złożenia 
do ZIT-u. 

Informacje z Referatu Ochrony Środowiska: 

• zakończyliśmy nabór na wymianę pieców. Na 10 złożonych wniosków, 2 wnioski zostały z punktu 
widzenia formalnego odrzucone, ale 2 były dodatkowe. W związku z tym wszystkie środki,  
które zostały zaplanowane zostaną wykorzystane, 

• trzcina w zbiornikach Ryga, w zbiorniku retencyjnym za kościołem oraz Złotnikach wsi.  
Wykaszanie i czyszczenie zostaną wykonane w listopadzie przez spółki wodne 

Informacje z Referatu Komunalnego: 



• budowa skateparku w Suchym Lesie. Wykonawca złożył wniosek o przedłużenie terminu. 
Inspektor Nadzoru przychylił się do tego wniosku 

• Suchy Las Wschód, stała organizacja ruchu – trwają prace. Całość zostanie zakończona do końca 
2024 roku, zgodnie z podpisanymi zleceniami i umowami w tym zakresie 

• w październiku rozpoczynamy jesienne równanie dróg 

• kontenery, pomieszczenia magazynowe dla jednostek pomocniczych. W Złotkowie kontener  
jest w trakcie uzgodnień po spotkaniu z wykonawcą. Realizacja listopad-grudzień. W Chludowie 
kontener w trakcie procedowania. Wystąpiliśmy z wnioskiem do Starosty o pozwolenie  
na rozbiórkę starych zabudowań. 

 
► Informacje Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącego Rady Gminy. 

• do Biura Rady pocztą elektroniczną wpłynęła informacja z Urzędu Miasta i Gminy Murowana 
Goślina, dotycząca spotkania - 30 września, poniedziałek o godzinie 17:30 w Bibliotece Publicznej 
w Suchym Lesie, sala konferencyjna na 1. piętrze. W załączniku jest zaproszenie podpisane  
przez Burmistrz Murowanej Gośliny Justynę Radomską. Zachęcam wszystkich Państwa do udziału 
w tym spotkaniu. Dotyczy Spółdzielni Socjalnej w Murowanej Goślinie, 

• pismo, które wpłynęło z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu. Pismo do Wójta 
Gminy Suchy Las i do wiadomości Rady Gminy Suchy Las. „Organ nadzoru wskazuje, że niektóre 
przepisy regulaminu korzystania z zajęć nauki doskonalenia pływania, albo rekreacyjnego wejścia 
na basen w Parku Wodnym Octopus, w ramach zakupionego karnetu Nauka - Rekreacja, 
stanowiącego załącznik do zarządzenia Dyrektora Gminnego Ośrodka Sportu w Suchym Lesie  
nr 12/2024 z dnia 1 sierpnia 2024 roku, stanowią zasady i tryb korzystania z gminnych obiektów  
i urządzeń użyteczności publicznej. W szczególności są to przepisy §4 ust. 4 i §7 ust. 12-14. 
Powyższe oznacza, że zostały przyjęte z istotnym naruszeniem art. 40 ust. 2 pkt. 4 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, dalej u.s.g. W orzecznictwie sądowo-
administracyjnym przyjmuje się bowiem, że użyte w art. 40 ust. 2 pkt. 4 u.s.g. pojęcie <Zasady  
i tryb korzystania> zawiera w sobie kompetencję organu stanowiącego (gminy), do formułowania 
w stosunku do terenów i urządzeń użyteczności publicznej zasad prawidłowego postępowania, 
ustalenia obowiązujących reguł zachowania się, określenia ustalonego porządku zachowania się. 
W konsekwencji oznacza to uprawnienie Rady Gminy do wprowadzenia reguł dotyczących 
obowiązującego sposobu zachowania się podmiotów, które przebywają na terenach  
lub obiektach, o jakich mowa w art. 40. W związku z powyższym organ nadzoru prosi o podjęcie 
stosownych działań celem przywrócenia stanu zgodnego z prawem. O podjętych czynnościach 
proszę poinformować Wydział Prawny Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu  
do 30 września 2024 roku”. Z upoważnienia Wojewody Wielkopolskiego Dyrektor Wydziału 
Prawnego. Do wiadomości Rada Gminy Suchy Las, 

• wniosek mieszkańca Suchego Lasu. Wnoszę o założenie zdalnego monitoringu wizyjnego osiedla 
Przy Lesie w Suchym Lesie, w celu zapobiegania naruszeniom prawa i porządku  
na terenie przestrzeni publicznych osiedla Przy Lesie. Wnoszę o zainstalowanie hydrantu 
przeciwpożarowego na osiedlu Przy Lesie, w celu ograniczenia zagrożenia pożarowego na terenie 
Osiedla Przy Lesie. To pismo wpłynęło do Pana Wójta, do Rady Gminy, do Rady Osiedla Suchy Las 
Wschód. Jest uzasadnienie do tych wniosków. Pismo do wglądu w biurze Rady Gminy.  
Dołączony jest materiał zdjęciowy, 

• dokument elektroniczny, dotyczący uchwały nr III/23/2024 Rady Gminy Suchy Las  
z 26 czerwca tego roku. Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu umarza 
postępowanie w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały nr III/23/24 Rady Gminy Suchy Las  



z 26 czerwca 2024 roku, w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Suchy Las na rok 2024. 
Uzasadnienie w treści. Do wglądu w biurze Rady Gminy, 

• pismo mieszkańców ul. Leśnej i Sosnowej w Chludowie. Pismo kierowane do Wójta Gminy 
Grzegorza Wojtery, do wiadomości Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las. „My, mieszkańcy  
ul. Leśnej i Sosnowej w Chludowie, zwracamy się z prośbą o modernizację nawierzchni tych ulic 
poprzez położenie kostki brukowej, w celu poprawy bezpieczeństwa i zwiększenia możliwości 
komunikacyjnych, zarówno dla ruchu pieszego jak i samochodowego”. Poniżej wymienione 
argumenty na tę okoliczność. W podpisie mieszkańcy ul. Leśnej i ul. Sosnowej z imienia 
 i nazwiska, 

• pismo kierowane do Urzędu Gminy Suchy Las, do Pana Wójta, do wiadomości Rady Gminy Suchy 
Las. „Szanowny Panie, w związku z pracami drogowymi wykonywanymi przez Państwa  
w Złotkowie, droga nr 11, powstały znaczące utrudnienia dojazdowe do naszego oddziału,  
który jest zlokalizowany przy ul. Obornickiej 14 w Złotkowie. Ubolewamy, że znacząco ucierpiał 
wizerunek naszej firmy w oczach klientów. Przypominamy, że w 2010 roku oddaliśmy  
do użytkowania obiekt w Złotkowie. Przy okazji tej inwestycji na swój koszt utwardziliśmy, 
położyliśmy kostkę brukową, drogę dojazdową do naszej firmy. Droga służyła nam przez wiele lat 
prowadzenia działalności gospodarczej. Przy okazji oświetlenia obiektu, doświetliliśmy drogę 
dojazdową, aby była bezpieczna dla naszych klientów i pracowników, szczególnie w okresie 
jesienno-zimowym. W wyniku wykonanych zmian w zakresie ruchu drogowego, zdecydowanie 
pogorszył się dojazd do naszej firmy. Wykonana została prowizoryczna i bardzo nierówna droga 
dojazdowa, Nasi klienci oraz samochody specjalistyczne, holowniki, zmuszone są do poruszania 
się po szutrowej nawierzchni. Droga jest nierówna i nie posiada żadnego odwodnienia, 
ani oświetlenia. Oddziela 2 działki rolne. Nadmieniamy, że jesteśmy deweloperem marki Premium 
Toyota i Lexus i wstydem dla nas jest kierowanie klientów na polną drogę dojazdową. 
Wykonujemy specjalistyczne naprawy lakiernicze, A teraz momentalnie po wykonaniu usługi, 
kierujemy klienta na drogę wysypaną kamyczkami. Przejeżdżają do nas klienci, specjalistyczne 
holowniki obciążone kolejnymi pojazdami na platformie. Za moment jesień i zima, przyjdą opady 
atmosferyczne, powstaną kałuże kolejne i zaspy śnieżne. Nie będziemy w stanie normalnie 
funkcjonować i zapewnić bezpieczeństwa i komfortowego dojazdu do firmy. Co mamy powiedzieć 
naszym klientom? Jest to dla nas wielki wstyd, tym bardziej, że przez 14 lat nie było kłopotów  
z dojazdem do naszej stacji. W związku z powyższym oczekujemy od Państwa profesjonalnego 
utwardzenia drogi, poprzez wykonanie asfaltu lub położenie kostki betonowej. Całkowicie  
nie rozumiemy Państwa podejścia do tematu. Tym bardziej, że po drugiej stronie ul. Obornickiej 
wykonaliście Państwo pełną infrastrukturę drogową. Dojazd jest nawet do miejsc,  
gdzie w tej chwili nie ma nic, oprócz pola. Jesteśmy przedsiębiorcą, który w tej Gminie od wielu 
lat płaci podatki, prosimy więc o poważne potraktowanie naszej firmy. Jeśli nie ma innej 
możliwości, to do czasu utwardzenia nowej drogi, prosimy o zmianę projektu drogowego  
i tym samym przywrócenia ruchu drogowego w obydwóch kierunkach, tj. wyjazd i wjazd w starą 
drogę dojazdową w kierunku Poznania i Piły”. Osoba kontaktowa w naszej firmie,  
jest tu wymieniona, dane personalne, plus adres mailowy i adres telefoniczny. W podpisie,  
z wyrazami szacunku właściciel Toyota Ukleja. Jest też materiał zdjęciowy dołączony do pisma, 

• kolejne pismo, to wniosek do budżetu na rok 2025, dotyczący budowy kanalizacji sanitarnej  
na ul. Wspólnej w Chludowie. Wniosek mieszkańca Chludowa, 

• kolejny wniosek dotyczący budowy oświetlenia na ul. Wspólnej w Chludowie, 

• kolejne pismo z Organizacji Środowiskowej AZS Poznań, kierowane do Wójta Gminy Grzegorza 
Wojtery i do Joanny Pągowskiej Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las. „Organizacja Środowiska 
Akademickiego Związku Sportowego w Poznaniu, zwraca się z prośbą do Pana Grzegorza Wojtery 
Wójta Gminy Suchy Las i Pani Joanny Pągowskiej Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las, 



o wsparcie startu w Halowych Mistrzostwach Świata Masters w lekkiej atletyce, dla mieszkańca 
Gminy Suchy Las (jest wymieniony z imienia i nazwiska), w formie promocji gminy”.  
Dalej jest uzasadnienie co do aktywności fizycznej, do osiągnięć. Przekazano do Komisji 
Budżetowej i do Komisji Sportu. Do wglądu w biurze Rady Gminy, 

• pismo z Uczniowskiego Klubu Sportowego Złoci Złotkowo. Zwracamy się z prośbą do Szanownej 
Pani Przewodniczącej, o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie na rok 2025, 
na sfinansowanie poniższych zadań. I jest tutaj 5 zadań wymienionych. Do wglądu w biurze Rady 
Gminy i do Przewodniczącej Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

• wniosek do budżetu na rok 2025, kierowany na ręce Pani Przewodniczącej, z Zarządu Klubu HDK 
PCK Błękitna Kropelka w Biedrusku. Jest to opis przedsięwzięcia i jakie środki Pan Przewodniczący 
chciałby mieć zapewnione na działalność na rok 2025. Skierowano do Przewodniczącej Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że jak co roku, 
Bractwo Kurkowe ze wsparciem Powiatu Poznańskiego oraz Starosty Jana Grabkowskiego, zaprosili 
naszych przedstawicieli Rady Gminy do Murowanej Gośliny, na VI Mistrzostwa Samorządów 
Miejskich, Miejsko-Gminnych i Gminnych powiatu poznańskiego. Drodzy Państwo, przywieźliśmy 
puchar. Na 12 zespołów strzelających, Gmina Suchy Las zajęła V miejsce. Puchar zostanie 
przekazany tradycyjnie do biura Rady Gminy. 
 

► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Komisja 
Gospodarcza nie obradowała w ostatnim okresie. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego spotkała się 2 razy.  
Jedno spotkanie odbyło się na terenie budowy skateparku. Było to spotkanie z mieszkańcami, 
którzy mieli obawy, że skatepark będzie znacząco wpływał na jakość ich bytowania. Uzgodniono  
z Panią Wicewójt, która była na tym spotkaniu, że zostaną wykonane pomiary hałasu w dwóch 
terminach. W takim, gdzie rzeczywiście będzie to neutralne, gdy skatepark nie będzie używany. 
Drugie w czasie otwarcia. Następnie zastanowimy się, co można tam zrobić, jak wygłuszyć  
ten teren. Drugie spotkanie miało miejsce wczoraj - Komisja opiniowała projekty uchwał  
na dzisiejszą sesję. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda, 
poinformowała, że Komisja zebrała się we wtorek. W trakcie posiedzenia analizowano postępy  
lub ich brak, jeśli chodzi o inwestycje oświatowe na terenie gminy, a także rozpoczęto wstępne 
prace nad systemem motywacyjnym, który chcemy wprowadzić od przyszłego roku szkolnego  
do wszystkich gminnych szkół w Suchym Lesie. Pojawił się także dość istotny temat wywołany  
przez gościa Komisji. Mianowicie (pytanie do Pana Wójta i do Pani Skarbnik) - czy gmina planuje 
zmianę wysokości dotacji dla dzieci chodzących do żłobków w 2025 roku. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że w roku 2024 (przekazano to na Komisji 
Finansowo-Budżetowej w sierpniu, gdzie gościem była jedna z Pań Dyrektor Żłobka 
Niepublicznego), od 1 października wchodzi Program Aktywny Rodzic. Do dziś nie są znane zasady 
przekazywania środków do żłobków. Dzisiaj usłyszałam informację od pracownika 
merytorycznego, że podaje się, iż ta kwota z ZUS, która będzie do żłobków przekazywana, będzie 
umniejszana, jeżeli są dotacje z budżetu gminy. Program jest reklamowany, natomiast zasady 
przekazywania środków i ich wysokość nie jest znana. Dodała, że 1 żłobek już podniósł czesne, 
żeby dostać z dwóch źródeł dofinansowanie. Gminy sąsiednie obniżyły kwotę dofinansowania.  



Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych, w minionym okresie obradowała raz, w dniu wczorajszym. Zajmowała się 
opiniowaniem projektów uchwał na dzisiejsze spotkanie, a także wraz z przedstawicielem 
Referatu Ochrony Środowiska, omawiano kwestie przygotowania gminy do nowego okresu 
grzewczego, a także rozmawiano na temat ochrony środowiska w aspekcie programu Czyste 
Powietrze. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski poinformował,  
że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w minionym okresie obradowała w dniu 10 września i 
rozpatrywała skargę na kierownika gminnej jednostki organizacyjnej.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja Rewizyjna 
od ostatniej sesji Rady Gminy nie obradowała. Przygotowaliśmy dokumenty do kontroli Spółki 
Gminnej ZGK. Kontrola rozpocznie się w przyszłym tygodniu, a niezależnie od tego, ze względu  
na prośbę Wydziału NPP, kolejne kontrole, które mamy zaplanowane w tym roku,  
nieco przesuwamy z tego powodu. Prośba była ze względu na pewne trudności, wynikające  
z obecności pracowników wydziału. 
 

Ad. 18. Interpelacje i zapytania Radnych (02:21:07 *). 
  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że. Interpelacji  
i zapytań w minionym okresie nie było. 
 

Ad. 19. Wolne głosy i wnioski (02:21:16 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił, aby zadawanie 
pytań i udzielanie odpowiedzi, nie zajmowało więcej niż trzy minuty. 
Radny Andrzej Bartkowiak poprosił Radnego Grzegorza Słowińskiego, o wyjaśnienie i uzasadnienie 
wniosku o zmianę w uchwale budżetowej na 2024 rok, §13. Wyjaśnił, że chodzi o zmianę kwot  
ze 100 000,00 zł na 10 000,00 zł. Zapytał, czy każdorazowo wydatek powyżej 10 000,00 zł  
musi być zatwierdzony przez Radę Gminy. Zadał też pytanie, czy dotyczy to tylko wydatków 
majątkowych, czy w tym zakresie mieszczą się także usługi (ponieważ w tym paragrafie jest mowa  
o wydatkach majątkowych). Zapytał również, czy każdorazowa zapłata za fakturę powyżej 
10 000,00 zł, będzie musiała być zatwierdzana przez Radę Gminy. 
Radny Grzegorz Słowiński odpowiedział, że Rada Gminy nie musi zatwierdzać płatności powyżej  
10 000,00 zł. Przekazał, że §13 stosuje się tylko do wydatków majątkowych oraz że nie dotyczy  
on płatności i faktur, tylko do przesunięć środków z wydatków majątkowych na inne paragrafy. 
Dodał, że jego wniosek, był pokłosiem decyzji Wójta Gminy w sprawie miasteczka rowerowego  
w Biedrusku, gdzie zarządzeniami zdejmował kwoty z zadania (na sierpniowej sesji ostatnie 
80 000,00 zł) likwidując zadanie w budżecie. Jest to również skutek tego, że w wytycznych  
i zarzutach z opinii Komisji Rewizyjnej do absolutorium, było podniesione również to,  
że Wójt Gminy zbyt często stosuje zarządzenia, w odniesieniu do zmian w uchwale budżetowej. 
Uchwałę budżetową powinno się zmieniać uchwałami Rady Gminy. 
Radna Sylwia Sawińska podjęła temat „serwisówki” w Złotkowie, która istnieje za ul. Złotą,  
ciąg w stronę Golęczewa, po stronie zabudowań. Przypomniała, że Rada Gminy przyjęła uchwałę, 
która pozwalała na to, by gmina dopłacała powiatowi do poszerzenia drogi o dodatkowe 0,5 m. 
Przekazała, że jest w posiadaniu informacji, z których wynika, że droga ta ma stać się drogą 
wojewódzką. Zapytała, czy miały miejsce uzgodnienia lub porozumienia w tej sprawie. Zapytała 
również, czy można ewentualnie cofnąć się do tej uchwały i poprosić o to, żeby nie było dopłaty  
ze strony gminy w rejonie, gdzie są zabudowania. Kolejne pytanie dotyczyło firmy transportowej. 



Oznajmiła, iż wie, że kiedyś była informacja, że ta firma dostała pozwolenie na to, żeby samochody 
do niej przyjeżdżające posiadały ładowność maksymalnie do 3,5 t. Zapytała, czy było takie 
porozumienie i czy jest ono dalej aktualne. Kolejna sprawa poruszona Przez Radną Sylwię Sawińską, 
dotyczyła skrzyżowania. Przypomniała, że było pismo z firmy Toyota oraz poinformowała,  
że uczestniczyła w zebraniu mieszkańców, które było bardzo burzliwe. Przekazała, że mieszkańcy 
mają duże pretensje do Wójta Gminy. Po rozmowie i przekonaniu reszty przez Panią Hryniewiecką, 
że skoro już mają być korki i tak będą jeździli przez Złotkowo, to będą. Następnie zapytała, czy Wójt 
Gminy chce, żeby mieszkańcy poprosili o to, żeby wprowadzić to do budżetu w przyszłym roku,  
czy będziemy w stanie realizować to jeszcze w tym, czyli żeby dokończyć ten projekt. Zapytała  
z jakiego paragrafu była realizowana ta inwestycja, czy rzeczywiście to było z programu 
Rozświetlamy Polskę, czy rzeczywiście było to w przetargu. Następnie zapytała jak długo będziemy 
czekać na badania archeologiczne w okolicach ulic: Rodowej, Platynowej i Żelaznej. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera rozpoczął od tematu skrzyżowania, bo jest w nim kilka 
wątków i pismo od firmy Toyota. Przekazał, że jeżeli chodzi o kwestię zakończenia inwestycji  
przez wykonawcę, który realizuje tę dużą inwestycję, to z przykrością musi powiedzieć, że niestety 
szansa na rozszerzenie zlecenia konsorcjum, które w tej chwili wykonuje to zadanie się zamknęła  
i możliwości rozszerzenia zakresu zadaniowego, a jednocześnie zrealizowania decyzji ZRID,  
już nie ma. Po sześciu decyzjach Rady Gminy odrzucających moją propozycję zwiększenia o bajpas 
od skrzyżowania do ul. Lipowej, który dzisiaj już funkcjonuje, ta możliwość się zamyka. Oczywiście 
będę czekał na wniosek mieszkańców Złotkowa, w sprawie ulokowania tej inwestycji w budżecie 
przyszłorocznym i wtedy w normalnym trybie, standardowym, przetargowym, w ciągu roku 
budżetowego 2025 zostanie to, sprawnie wykonane. Jest to faktycznie dosyć łatwy realizacyjnie 
odcinek i nie będzie z tym problemu. Ale dzisiaj niestety, nawet gdybyśmy w tej chwili podjęli  
tę decyzję, to okienko już się zamknęło, jeżeli chodzi o tego generalnego wykonawcę. Pieniądze 
zostały przesunięte z oświetlenia, ale nie z programu Rozświetlamy Polskę. Nie z tego programu 
budowaliśmy sygnalizację, tylko z pozycji budżetowej, która została zasilona  
z tego programu środkami rządowymi, a dokładniej - odnowiliśmy środki finansowe w tej pozycji 
środkami, które zostały wcześniej skierowane na wykonanie sygnalizacji świetlnej. Wójt Gminy 
dodał, że ma nadzieję, że wszyscy dzisiaj z zadowoleniem odnotowują, że to skrzyżowanie  
ma sygnalizację, która sprawnie działa i nie widzi, żeby to przynosiło jakieś ujemne skutki,  
a na pewno jest bezpieczniej. Oczekiwania firmy Toyota dotyczą przede wszystkim jakości dojazdu 
do tej firmy. Dojazd po tłuczniu (który również został wykonany po wydaniu przeze mnie 
zarządzenia, bo to kosztowało ok. 70 000,00 zł), to jest po prostu podbudowa, która mam nadzieję 
niedługo posłuży jako podbudowa pod właściwy odcinek drogi, który pozwoli i pracownikom firmy 
Toyota i klientom firmy Toyota Serwis Lakierniczo-Blacharski, dojechać już po wysokostandardowej 
nawierzchni do skrzyżowania. Następnie Wójt Gminy przekazał, że nie było takiego porozumienia. 
Kwestia wykonania projektu, a następnie wykonania odcinka drogi serwisowej od planowanego 
ronda w Golęczewie. Są tam 2 ronda planowane w ciągu ul. Dworcowej, po stronie zachodniej  
i po stronie wschodniej, z przejazdem pod S11, która już na wysokości ul. Dworcowej będzie szła 
górą - estakadą. Od tego ronda wschodniego będzie projektowana i wykonana droga. Porozumienia 
z powiatem nie ma, to jest porozumienie z GDDKiA. Poszerzenie dotyczy współpracy z Generalną 
Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. Mówimy o koncepcji powstania drogi, która, żeby mogła  
się ziścić w przyszłości, to musi powstać obwodnica Suchego Lasu, Złotnik i Złotkowa,  
tzw. Nowa Obornicka, odcinek łączący drogę wojewódzką 111 (w przyszłości prawdopodobnie  
tak się będzie ta droga nazywała). Musi powstać łącznik i będzie to albo droga w klasie G po stronie 
wschodniej w stosunku do S11, albo ulica Daimlera po stronie zachodniej. Wtedy powstanie 
przyczółek dla powstania obwodnicy, którą nazywamy roboczo ul. Nową Obornicką.  



W sprawie cofnięcia uchwały, Wójt Gminy oznajmił, że Rada Gminy może zrobić wszystko, 
ale zalecił przemyślenie tej koncepcji. Dodał, że wolałby nazwać to poszukiwaniem rozwiązania  
na uciągnięcie drogi wojewódzkiej od Golęczewa do Złotkowa, a nie cofnięciem uchwały,  
bo jeżeli nie powstanie przyczółek dla obwodnicy w Złotkowie, z jednoczesnym rozwiązaniem 
newralgicznego miejsca, jakim jest skrzyżowanie ul. Obornickiej i ul. Sobockiej w Złotkowie, 
po jednej i po drugiej stronie, to nasze apele, nasze dyskusje, spotkania, programy wyborcze, 
dotyczące ul. Nowej Obornickiej, nigdy nie będą mogły być zrealizowane, ponieważ jedynym 
podmiotem, który może wykonać tę inwestycję, a potem zarządzać taką drogą, jest Zarząd Dróg 
Wojewódzkich. Powinniśmy zrobić wszystko, żeby tych rozmów, które trwają od wielu, wielu 
miesięcy, nie zaprzepaścić. Musimy znaleźć rozwiązanie dla odcinka pomiędzy ul. Dworcową,  
a ul. Sobocką w Złotkowie, jednocześnie rozwiązując istotny problem obsługi komunikacyjnej  
dla Złotkowa. To jest możliwe - po jednej stronie droga gminna, która też będzie potrzebowała 
przeprojektowania (myślę, że będzie to ul. Daimlera z bezpiecznym wjazdem w ul. Sobocką),  
w środku S11, a po drugiej stronie, albo droga gminna w kategorii G, albo odcinek drogi 
wojewódzkiej, który będzie mógł dalej przez stronę zachodnią Złotkowa, za torami, być obwodnicą 
Złotkowa, Złotnik i Suchego Lasu. To jest jedyne rozwiązanie i powinniśmy się skupić,  
żeby ten problem właśnie w tym kierunku rozwiązywać. Myślę, że na dzisiejszej sesji  
nie powinniśmy tego robić. Powinniśmy to poprzedzić bardzo konkretną, konstruktywną dyskusją. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała na pytanie związane z projektem  
i badaniami archeologicznymi na ul. Platanowej, Rodowej i Żelaznej. Z informacji od projektantów, 
wynika, że do końca roku powinni wywiązać się z zobowiązania uzyskania decyzji pozwolenia  
na budowę. 
Radna Sylwia Sawińska powiedziała, że wniosek, który ma wpłynąć na połączenie, był pochodną 
„dociśnięcia kolanem 400 mieszkańców”, więc tutaj nie ma czym się szczycić, że ta inwestycja 
będzie kończona. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski przekazał, że jakiś czas temu 
pojawiła się koncepcja umiejscowienia w Domu Osiedlowym w Biedrusku ajencji Poczty Polskiej. 
Spotkało się to z dużymi emocjami w Biedrusku, gdyż to miejsce wykorzystywane jest do różnego 
rodzaju zajęć z dziećmi. Pomieszczenie, które zajmowali myśliwi z Koła Łowieckiego Drop (1 piętro) 
nie odpowiada wielkościowo temu pomieszczeniu na dole. Dodał, że dzisiaj miała miejsce 
reaktywacja Koła Gospodyń Wiejskich w Biedrusku, które również będzie za jakiś czas potrzebować 
miejsca na prowadzenie swojej działalności. Dodatkowo UKS Delfin - klub strzelecki,  
również planuje rozszerzenie swojej działalności o niższe roczniki po to, by aktywizować dzieci  
do uczestnictwa w sporcie strzeleckim, więc również będzie potrzebował miejsca do tego. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski zaapelował, żeby odstąpić od tego 
pomysłu. W kontekście dotacji na przyszły rok dla różnego rodzaju klubów i stowarzyszeń,  
które się głównie sportem zajmują nadmienił, że w ostatnich 5-ciu latach UKS Delfin znajdował się 
w pierwszej trójce klubów w gminie Suchy Las, które zdobywały punkty w klasyfikacji dzieci  
i młodzieży. Jest to klasyfikacja prowadzona przez Instytut Sportu z ramienia Ministerstwa Sportu. 
Dodał, że dofinansowanie ze strony gminy, w ciągu ostatnich 3 lat, jest na tym samym poziomie. 
Zaapelował, żeby wyniki osiągane przez klub, przełożyły się na jego wsparcie finansowe 
w przyszłym roku. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że doszło do porozumienia z kołem łowieckim 
DROP. Opuści ono główne pomieszczenie i będzie korzystało na specjalnych zasadach  
z innych pomieszczeń Domu Osiedlowego. Lokal, który obecnie jest zajmowany przez Pocztę Polską 
nie spełnia warunków i parametrów budowlanych, a deweloper jasno dał do zrozumienia, 
że nie będzie remontował tego budynku. Żadne uzgodnienia z Pocztą Polską nie są w tej chwili 
prowadzone. Dodał, że skierował do Poczty Polskiej pismo, przypominając ustalenia  



sprzed kilkunastu lat (Poczta Polska oczekiwała od nas zaangażowania, żeby się rynkowo obronić). 
Dzisiaj Biedrusko jest zupełnie inną miejscowością. Bardziej rokującą dla prowadzenia działalności 
przez Pocztę Polską niż dawniej. Przekazał, że skieruje również prośbę do parlamentarzystów  
z Wielkopolski, o interwencję w tej sprawie. Zapewnił, nie ma żadnych porozumień ani umów,  
a argumenty, o których wspomniał Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski, 
zostaną wzięte pod uwagę. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał,  
że nie chciałby, żeby poszło to w taką stronę, że to, że mieszkańcy nie chcą na sali komputerowej 
mieć Poczty, ponieważ Dom Osiedlowy w Biedrusku już w tej chwili pęka w szwach. Zaapelował, 
żeby przez przypadek nie zlikwidować poczty w Biedrusku, bo tego mieszkańcy się najbardziej 
obawiają. Na piętrze domu osiedlowego nie może być poczty, ponieważ tam są 2 pomieszczenia 
obok siebie, DROP daje nam to pierwsze pomieszczenie, przez które się wchodzi do drugiego 
pomieszczenia, a to drugie zatrzymują dla siebie. Dodał, że lokali pod działalność usługową typu 
poczta jest w Biedrusku bardzo dużo. Przypomniał, że po stronie gminy jest dzierżawa 1 476,00 zł 
miesięcznie (17 712,00 zł rocznie), natomiast Poczta Polska utrzymuje pracownika. Wyraził opinię, 
że trudno sobie wyobrazić, żeby mieszkańcy Biedruska jeździli odebrać korespondencję do Suchego 
Lasu. Zaapelował, żeby zrobić wszystko, żeby poczta w Biedrusku była, ale nie w domu osiedlowym, 
tylko w jednym z lokali, które w tej chwili, stoją puste na terenie Biedruska. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że ostatnio 
wspominaliśmy o zastraszającej ilości pytań do przetargu na Szkołę w Biedrusku. Zapytała,  
na ile udało się już odpowiedzieć i jak długo jeszcze będziemy odpowiadać na te pytania. 
Następnie zapytała o pumptrack - od czego zaczynamy z tej koncepcji, która była wcześniej 
przygotowana. Poprosiła Radnych o sprawdzenie poczty elektronicznej, pojawiła się informacja  
w sprawie kolejnego spotkania dotyczącego studium, które miałoby się odbyć w przyszłym 
tygodniu. Wspomniała również o mieszkance gminy, która przyszła w sprawie uwolnienia 
więzionego królika. Powiedziała, że Wójt Gminy zadeklarował nadanie toku tej sprawie. Mieszkanka 
nalega na spotkanie z Przewodniczącą Rady Gminy. Otrzymała odpowiedź, że Przewodnicząca Rady 
Gminy Suchy Las nie ma żadnych narzędzi do tego, żeby tego królika uwolnić i wypuścić. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Wójta Gminy,  
co miał na myśli mówiąc, że nada kolejny tok tej sprawie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że w odniesieniu do poczty ma dokładnie  
takie samo zdanie, żeby działać ostrożnie, żeby Poczta została, a jednocześnie rozszerzyć 
możliwości funkcjonowania domu osiedlowego w Biedrusku dla mieszkańców. Na pytanie 
Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las Radnej Joanny Pągowskiej odpowiedział,  
że nie przypomina sobie, żeby kiedykolwiek powiedział, że wyznaczy termin uwolnienia królika. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że mieszkanka gminy 
wspominała, że były już chyba dwa te terminy i nie zostały dotrzymane przez nieudolność  
Pana Wójta, Pana Sekretarza i Straży Gminnej. Dodała, że to jest to naprawdę bardzo, bardzo 
trudna sprawa. Zainteresowana wychodząc z sesji powiedziała, że Pan Wójt dzisiaj się zobowiązał 
nadać bieg sprawie, więc nie wie czy tak było, czy to brak zrozumienia. 
Wójt Gminy Suchy Grzegorz Wojtera przekazał, że zdaniem gminy, wspomniany królik  
ma właściciela (rodzina z Osiedla Ostoja), która ma w tej sprawie stanowcze stanowisko. 
Teoretycznie można by założyć, że pewnego dnia właściciel oznajmi, że już nie chce tego królika.  
Co wtedy gmina miałaby zrobić? Przekazać go do schroniska? Jego szanse po ewentualnym 
wypuszczeniu na wolność byłyby znikome, po tytlu latach przebywania w d warunkach domowych. 
Zdaniem specjalistów, byłby łatwym łupem dla drapieżników. Wójt Gminy wyraźnie zaznaczył,  
że nie mówił o żadnych konkretnych działaniach, które ma zamiar podjąć. Stanowisko gminy, 
mówiące o tym, że ten królik jest własnością rodziny z Jelonka, jest obowiązujące, a w negocjacje  



w sprawie wolności tego zwierzątka, nie będzie zaangażowana ani Straży Gminna, ani pracownicy 
urzędu. Dodał, że rozumie intencje mieszkanki, jej dobrą wolę wynikającą z miłości do zwierząt.  
To jest absolutnie naturalne. Niestety możliwości gminy w rozwiązaniu tej kłopotliwej sytuacji  
są bardzo ograniczone.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiadając na wcześniejsze pytanie przekazała,  
że nie potrafi odpowiedzieć precyzyjnie jak długo potrwa odpowiadanie na pytania dotyczące 
przetargu w Biedrusku, ponieważ pytania w mniejszej ilości, ale ciągle spływają. Następnie 
poprosiła o przypomnienie pytania dotyczącego pumptracku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że w informacja  
z Referatu Zamówień Publicznych była mowa o przetargu dotyczącym pumtrucku na kwotę  
444 268,19 zł. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok wyjaśniła, że chodzi o uzupełnienie ścieżek zgodnie  
z projektem. 
Radny Jarosław Dudkiewicz podziękował Pani Wicewójt za wyjaśnienia, których udzieliła 
na zebraniu mieszkańców. Po zebraniu mieszkańców są jeszcze pytania, na które chcieliby poznać 
odpowiedź. Jedno dotyczy ścieżki na ulicy Sosnowej (od przystanku autobusowego) oraz zalewania 
tej ulicy - i tu prośba, żeby powiedzieć, czy coś w tym roku jeszcze uda się w tych sprawach zrobić. 
Następnie poruszył temat obwodnicy Złotnik, Suchego Lasu i Złotkowa (Nowa Obornicka) Zadał 
pytanie, czy w związku z prowadzonymi pracami projektowymi przez GDDKiA wokół S11,  
od Złotkowa na północ, z przebudową węzła autostradowego, są prowadzone jakieś uzgodnienia.  
Wójt Gminy Suchy Grzegorz Wojtera wyjaśnił, że dyskusja na temat Złotkowa w tym zakresie, 
toczy się bez udziału Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, ponieważ inwestycja,  
czyli budowa kolejnego odcinka S11, nie dotyczy skrzyżowania ulic Sobocka-Obornicka,  
tylko zlokalizowana jest w odległości ok. 100 m od węzła. Linia rozgraniczająca inwestycje 
jest na wysokości serowarni. Rozmowy toczą się pomiędzy Zarządem Dróg Wojewódzkich, 
Marszałkiem, Starostą i Zarządem Dróg Powiatowych. Zarząd Dróg Powiatowych występuje  
jako akceptujący możliwość przejęcia odcinka drogi powiatowej przez Zarząd Dróg Wojewódzkich, 
aby wskazać miejsce włączenia obwodnicy Nowej Obornickiej do drogi powiatowej, bo innej opcji 
nie ma. To musi być przez drogę powiatową, ale nie przez to skrzyżowanie. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok dopytywała, czy Radny Jarosław Dutkiewicz mówiąc 
o ścieżce na ul. Sosnowej, miał na myśli chodnik. Wyjaśniła, że materiały do ogłoszenia 
postępowania są przygotowane i złożone w Referacie Zamówień Publicznych. Jeśli chodzi  
o zalewanie ulicy Sosnowej przekazała, że badania geotechniczne się odbyły i w tym tygodniu 
powinniśmy dostać materiały, które pozwolą na zaprojektowanie pierwszego etapu, czyli studni 
chłonnej umożliwiającej retencjonowanie nadmiaru wody podczas nienormatywnych opadów. 
Kolejnym etapem ma być przeprofilowanie podjazdów i założenie kanału z kratką, z bezpośrednim 
odprowadzeniem do rury retencyjnej - deszczowej w ul. Rydzowej. Potrzebne będzie pozwolenie 
wodnoprawne. Działania w celu jego uzyskania rozpoczną się niebawem, żeby jak najszybciej 
zrealizować prace. 
Radny Kacper Czaczyk podziękowania za zamontowanie na terenie Parku Naturalistycznej Łąki 
śmietników na psie odchody. Zwrócił uwagę na fakt, że elementy wyposażenia tego parku niszczeją. 
Schodzi farba z elementów drewnianych ławek. Poruszył temat skrzyżowania ul. Leśnej  
i Bogusławskiego, które przy większych opadach jest zalewane (zwracał na to uwagę  
na przedostatniej sesji). Gdy skrzyżowanie jest zalane, woda przelewa się przez chodnik i zaczyna 
wpływać do parku, niszcząc chodnik przy wejściu do niego. Wyraził opinie, że to skrzyżowanie  
jest zalewane dlatego, że studzienki, które są wyższe, przyjmują wodę, a te, które są niżej  
(na tym skrzyżowaniu) wyrzucają wodę co powoduje zalewanie skrzyżowania oraz okolicznych 
nieruchomości. Dodał, że zwracał uwagę na to, że ta woda musi być odprowadzona  



z tego skrzyżowania. W momencie, kiedy było zagrożenie, że skrzyżowanie zostanie zalane, zostały 
rozłożone worki, które na dobrą sprawę (w przypadku opadów) uniemożliwiłyby odpływ wody  
ze skrzyżowania, narażając mieszkańców na jeszcze większe zalania. Poprosił o zajęcie się tematem 
i rozwiązanie tego problemu. 
Radna Joanna Radzięda poruszyła temat z Komisji Oświaty. W trakcie rozmów o tym, co dzieje się 
w naszych placówkach, Radna Małgorzata Weymann przypomniała nam o problemie związanym  
z czujnikami przeciwpożarowymi w przedszkolu (niebawem kończy się ich okres gwarancyjny). 
Zapytała, czy w związku z tym, podjęto kroki w celu sprawdzenia systemu. Zasugerowała,  
żeby zrobić to w okresie obowiązywania gwarancji, żeby nie ponosić dodatkowych kosztów z tego 
tytułu. Następnie przekazała swoje (smutne) przemyślenie, na temat pytania zadanego  
przez Radnego Andrzeja Bartkowiaka. Zwracając się do Radnego Andrzeja Bartkowiaka powiedziała,  
że to nie wstyd nie wiedzieć, ale nie rozumie, dlaczego Radny Andrzej Bartkowiak najpierw 
zagłosował przeciwko złożonemu wnioskowi, a dopiero dużo, dużo później, kiedy wyjaśnienia  
już na nic nie wpływały, zadał serię pytań, które świadczą o tym, że nie miał pojęcia  
w jakiej sprawie głosuje. Wyraziła opinię, że to jest przerażające. Dodała, iż wie, że jako Radni,  
członkowie Rady Gminy nie ponoszą żadnej odpowiedzialności poza polityczną,  
ale przy podejmowaniu decyzji, powinni się kierować chociaż wewnętrzną odpowiedzialnością. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok wyraziła przekonanie, że Radna Małgorzata Weymann 
powiadomiła również o tym, że podjęte zostały działania w sprawie nieuzasadnionych wybudzeń 
systemu SSP. Dodała, że odbyło się spotkanie z wykonawcą, z inspektorem nadzoru,  
z użytkownikiem. Został sporządzony protokół usterkowy przed zakończeniem terminu gwarancji. 
Część prac w zakresie czujników przeciwpożarowych została naprawiona. Trwa wymiana opinii  
i ustalanie rzeczywistych przyczyn między konserwatorem, projektantem, wykonawcą,  
a użytkownikiem, ponieważ Ilość tych zdarzeń pożarowych (teoretycznie pożarowych, bo żadnego 
zdarzenia pożarowego nie było), jest na tyle duża, że ta analiza jeszcze trwa.  
Radna Sylwia Sawińska dopytywała o badania archeologiczne w okolicy u. Rodowej, Platynowej  
i Żelaznej. Przekazała, iż oglądała stronę internetową, na której jest wykaz punktów 
archeologicznych i stwierdziła, że w obrębie działek, na których ma być realizowana inwestycja,  
na których leżą ul. Platynowa, Żelazna i Rodowa, nie ma wyznaczonego punktu archeologicznego. 
Zapytała też, czy badania archeologiczne miały miejsce również przy budowie skrzyżowania.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że to co Radna Sylwia Sawińska 
powiedziała, jest odpowiedzią na wcześniejsze pytanie - dlaczego projektanci tego nie przewidzieli. 
Ponieważ nie było to objęte tym obszarem. Nie przyszło im do głowy, że może to być uwzględnione. 
Natomiast to jest życzenie Starostwa Powiatowego, abyśmy jako inwestor to uzupełnili. 
Odpowiadając na pytanie dotyczące prac archeologicznych przy budowie skrzyżowania,  
Pani Wicewójt przekazała, że nie potrafi powiedzieć, czy takie badania były robione, gdyż wtedy 
jeszcze nie pełniła obecnej funkcji w urzędzie. 
Radna Sylwia Sawińska poprosiła o dokument, w którym Starostwo Powiatowe wymaga prac 
archeologicznych. 
Radny Leszek Gralak w imieniu organizatorów i sołtysa wsi Zielątkowo zaprosił wszystkich  
na Jubileuszowy 25 Rajd Pieczona Pyra, który odbędzie się 6 października br. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przypomniał, że we wnioskach,  
które trafiły do skrzynek pocztowych Radnych, Przewodniczących Osiedli i Sołtysów, pojawił się 
m.in. w drugim wierszu wniosek, który w poprzedniej kadencji osobiście składał. Mianowicie 
chodziło o 40 metrów bieżących przyłącza, do jednej z posesji w Złotnikach Osiedlu.  
Motywował to tym, że ludzie, którzy mają kłopoty z wodą, mają dziecko niepełnosprawne,  
które tej wody bardzo potrzebuje i opieka nad tym dzieckiem tej wody wymaga. Wody brak. 
Odbyła się krótka dyskusja, Radni jednomyślnie poparli ten wniosek. Wniosek trafił do budżetu.  



Po uzyskaniu warunków od spółki Aquanet okazało się, że przyłącze nie może mieć 40 m,  
tylko 160 m, ponieważ Aquanet zdecydował, że przy okazji podłączy jeszcze inne posesje 
znajdujące się w tym rejonie. Rodzice tego dziecka byli w Referacie Budowlano Inwestycyjnym  
i dowiedzieli się, że Wójt jest za tym, żeby do budżetu wprowadzić tą pozycję, czyli zwiększyć  
o 100 000,00 zł kwotę, jednakże Radni mogą tego wydatku nie uchwalić. Zapytał, dlaczego Wójt 
Gminy nie dał szansy Radnym, żeby się w tej kwestii wypowiedzieli i dlaczego nie wrzucił tej pozycji 
do budżetu na dzisiejszą sesję. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że rzeczywiście tak jest i pokłosiem 
zwiększenia kwoty, są warunki wydane przez Aquanet. Pierwotnie zakładano, że zrobione to będzie 
po najkrótszej możliwej trasie. Dlatego zaproponowano taką kwotę w budżecie. Gdy wystąpiliśmy  
z wnioskiem o wydanie warunków, Aquanet wyraził swoją wolę, żeby to przyłącze zrobić z drugiej 
strony, stąd zwiększyła się zarówno długość tego przyłącza, jak i kwota, którą na to potrzebujemy. 
Nie zostało to zgłoszone do budżetu, bo ustalono na poniedziałkowym spotkaniu, że będą  
tylko 3 wnioski finansowe, z czego jeden został zdjęty. Postępowanie już przygotowujemy,  
więc jak podczas październikowej sesji Radni wyrażą zgodę na zwiększenie, to będziemy  
to postępowanie procedować dalej, czyli podpisywać umowę. 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że pomimo ustaleń na poniedziałkowym spotkaniu,  
że nie będzie to wprowadzane do projektu uchwały zmiany budżetu, to we wtorek o 14:05  
w projekcie budżetu, który dostali Radni, pozycja zadaniowa IBI 00.2024.044 - Złotniki - 
wybudowanie sieci wodociągowej wraz z przyłączem do nieruchomości Pana Górki,  
jest zwiększenie o 100 000,00 zł. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że to jest to, co powiedział Pan Michał 
Przybylski. To były wnioski, które przez przypadek zostały przesłane przez Panią Skarbnik. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska wyjaśniła, że ustawa o finansach publicznych wymienia 
enumeratywnie, jakie uprawnienia ma organ wykonawczy (wójt, burmistrz, prezydent),  
do czego Rada Gminy może Wójta upoważnić, do jakich działań związanych ze zmianami  
w budżecie. Nie mogę zgodzić się ze stwierdzeniem jednego z Radnych, w wyjaśnieniach 
składanych drugiemu Radnemu, że budżet powinien być zmieniany tylko uchwałami Rady Gminy. 
Wójt ma kompetencje do zmiany budżetu, w związku z otrzymywanymi dotacjami z budżetu 
państwa. A najwięcej dotacji jest związanych z opieką społeczną i otrzymuje je Ośrodek Pomocy 
Społecznej, za pośrednictwem budżetu gminy. Dodała, że nie może sobie wyobrazić sytuacji,  
że budżet zmieniamy jest tylko na sesjach, dlatego, że decyzje o przyznaniu dotacji wpłynęły  
np. dzisiaj i umowa do elektronicznego podpisu jest związana np. z wypłatą dodatku 
motywacyjnego dla pracowników pomocy społecznej. Są takie rzeczy, do których Rada Gminy  
nie upoważnia Wójta, bo to jest ustawowy obowiązek Wójta. Tak samo było z Funduszem Pomocy 
Ukrainie. Dotacji związanych z działaniami społecznymi jest coraz więcej, coraz nowe zadania  
są do OPS, czy na gminy cedowane, a gminy to realizują albo poprzez urzędy, albo poprzez Ośrodki 
Pomocy Społecznej. Natomiast inne ustawy okołobudżetowe, czy ustawy specjalne wskazują,  
które działania mogą być zarządzeniami Wójta wprowadzone do budżetu, żeby przyspieszyć 
działanie, a które, tak jak np. środki covidowe, należą do wyłącznej kompetencji Rady Gminy.  
Jeżeli chodzi o to upoważnienie, o którym mówił Radny Grzegorz Słowiński, to rzeczywiście 
dotyczyło zmian pomiędzy zadaniami inwestycyjnymi. Za wyjątkiem zadań inwestycyjnych,  
które znajdują się w Wieloletniej Prognozie Finansowej, do których zmian i zmian limitów 
nakładów finansowych, do których Wójt może zaciągać zobowiązania, to jest kompetencja Rady 
Gminy. Natomiast zadania jednoroczne w budżecie - tu było upoważnienie do umożliwienia zmian 
pomiędzy zadaniami do kwoty 100 000,00 zł w obrębie jednego działu, czyli w drogach, w oświacie, 
w oświetleniu itd. Umożliwiało to realizację tych zadań w wyniku postępowania przetargowego, 
gdzie kwoty były niższe niż te zaplanowane w budżecie i nie było czasu, żeby czekać z tym do sesji. 



Dodała, że jeśli chodzi o to zadanie, to było omawiane na poprzedniej sierpniowej komisji 
Finansowo-Budżetowej. Mówiliśmy, że otrzymaliśmy dofinansowanie na zadanie dla terenu  
w Golęczewie. Żeby podpisać umowę musieliśmy mieć zabezpieczone środki, a ponieważ 
wiedzieliśmy, że to zadanie związane z budową miasteczka rowerowego, nie będzie mogło  
być zrealizowane w tym roku, dlatego takie zarządzania 3 powstały.  
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że jego wyjaśnienia udzielane Radnemu Andrzejowi 
Bartkowiakowi, dotyczyły wyłącznie §13 i wyłącznie pkt. 2, czyli wydatków majątkowych. 
Radny Michał Wojtyna przypomniał, że po ostatniej rozmowie, która odbyła się na Komisji  
przy pumptracku, zapytał Panią Wicewójt o odwieczny problem Chludowa, czyli pojemniki  
na ubrania. Poprosił, żeby urząd gminy zareagował, żeby ubrania nie były wieszane na płotach  
przy szkole. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że zorientuje się, jak wygląda  
ta sytuacja. 
Radny Robert Rozwadowski przypomniał, że w poprzedniej kadencji Rada Gminy zajmowała się 
różnymi tematami m.in. stacją BP i chodnikiem, który miał powstać i do tej pory go nie ma. Zapytał 
co się z tym tematem dzieje. Zapytał również, czy Referat Komunalny wie, że elementy odblaskowe, 
przy wysepce na ul. Obornickiej odpadają, przyczepiają się do asfaltu i mylą jadących, zmieniając 
postrzeganie, gdzie ta wysepka się znajduje. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że nawet był taki moment, że z zarządem BP 
rozmawiano na temat wspólnie realizowanej inwestycji. BP odstąpiło od rozmów. Przypomniał, 
że w poprzedniej kadencji był projekt do realizacji przebudowy ulicy Sucholeskiej i Obornickiej, 
ale wtedy była niechęć Rady Gminy do uchwalenia tego planu i próba zbombardowania  
tego projektu o wartości 1 mln zł, realizowanego wspólnie przez powiat, BP i gminę.  
Doprowadziło to do tej sytuacji, jaką mamy dzisiaj. Skrzyżowanie jest w zarządzie Powiatu 
Poznańskiego i to powiat zdecydował o takim układzie wysepek. Odblaski (nasza inicjatywa i nasz 
wydatek) nie załatwiają problemu i będziemy robili wszystko, żeby wspólnie z powiatem, 
w przyszłym roku zaplanować kwotę na modernizację tego skrzyżowania. Chodnik może być częścią 
projektu, który w tej chwili jest w fazie projektowej i będzie realizowany. Wójt Gminy Suchy Las 
Grzegorz Wojtera przypomniał, że na jednej z sesji mówił o tzw. próbnym rondzie u zbiegu  
ul. Sucholeskiej, Szkolnej i Szafirowej. Nie będzie tego ronda, ponieważ zostaliśmy poinformowani, 
że to próbne rondo o średnicy 1,5 m, zostanie potraktowane jak inwestycja i w związku z tym, 
konieczna będzie pełna procedura uzyskiwania decyzji na próbne rondo. Będzie trwała  
około 8 miesięcy, a rondo miało być przez miesiąc. W związku z tym jeszcze raz spotkaliśmy się  
z projektantem, zbadaliśmy potoki, zrobiliśmy symulację i doszliśmy do wniosku, że wrócimy  
do koncepcji skrzyżowania z sygnalizacją świetlną, rezygnując z prób przetestowania ronda  
w tym miejscu. Będzie tam skrzyżowanie, a do ul. Obornickiej będzie doprojektowany chodnik  
oraz zlikwidowane zostaną miejsca parkingowe przed Media Expert i Maxi ZOO. Pozostanie tylko 
wjazd w ul. Szafirową i parking dla wspomnianych podmiotów będzie od tej ulicy. Z przodu 
będziemy mieli pas zieleni z wysokim krawężnikiem, tak aby nie było możliwości parkowania  
przy ul. Sucholeskiej.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że w związku z sytuacją, 
która się wydarzyła, czyli że nie uchwalono tych 100 000,00 zł dla tej niezwykle potrzebnej  
ze względów społecznych inwestycji, to w imieniu mieszkańców, bardzo prosi Radnych o to,  
żeby zgłosili to zadanie do budżetu, gdyby nie zrobiła tego gmina. Dodał, że Rada Gminy posiada  
do tego prawo i ma do tego narzędzia. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odniósł się do wypowiedzi Radnej Joanny Radziędy, 
która mówiła o swoim przerażeniu i zaniepokojeniu. Przypomniał, że sam kiedyś powiedział głośno 
i się z tego nie wycofuje, że jedną z najgorszych rzeczy, która pojawiła się w naszej gminie,  



jest „Gmina Razem”, która była wiodącą siłą polityczną przez jedną kadencję. Dodał, że w jego 
ocenie, wydarzyło się w tym czasie dużo złych. Przypomniał, że dzisiaj było odczytane pismo Toyoty, 
że odbył 2 spotkania z BP i dodał, że nie udaje się gminie rozwijać gospodarczo ostatnio. W naszych 
relacjach, w naszym stosunku do osób, które prowadzą działalność gospodarczą, które starają się 
wspomagać działalność gospodarczą (Spółce Komunalna), nie ma poparcia ze strony samorządu. 
Wójt Gminy powiedział, że niepokoi go to bardziej niż to, o czym Radna Joanna Radzięda mówiła.  
Dodał, że Radna Joanna Radzięda nie zauważyła, że po wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego, 
zabrał głos i prosił, żeby Rada Gminy tego nie zmieniała bez dyskusji na ten temat. Wyraził opinie, 
że prawdopodobnie to stało się przyczyną głosowania części Rady Gminy, która podzieliła  
jego opinię, troskę o to, żeby nie wylać dziecka z kąpielą, kiedy przyjdą sytuacje, o których  
Pani Skarbnik powiedziała. Wójt Gminy oznajmił, że oprócz tego, że lubi administrować, zarządzać, 
przedstawiać ciekawe projekty, angażować się w nie, to potrafi to robić. Dodał, że jego zdaniem 
samorząd to nie tylko administrowanie, ale również kreowanie, tworzenie i budowanie  
oraz że nie zmieni zdania w tej kwestii. Przekazał, że czuje żal, że tego typu ograniczenia, które Rada 
Gminy uchwaliła, będą go w niektórych sytuacjach powściągały i w sposób formalny, bardzo 
skutecznie krępowały. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przypomniał kadencję 2014-2018.  
Trzy przedszkola. Remont Starego Baru. Dworzec w Złotnikach. Dużo ulic w Złotnikach.  
Prawie wszystkie w Złotnikach Osiedlu. Następnie zapytał Wójta Gminy, ile zrobił w następnej 
kadencji przez 4 lata, a następnie dodał, że ani jednej kubaturowej inwestycji. Przekazał, że inaczej 
postrzegali ten rozwój, a po wypowiedzi Wójta Gminy uważa, że nadal postrzegają go w różny 
sposób.  
Radny Krzysztof Łączkowski przypomniał, że do 30 września mamy otrzymać odpowiedź z Lasów 
Państwowych w temacie rowu północnego i zapytał, czy coś się zadziało w trym temacie. Następnie 
zapytał o marinę (przystanek wodnym), czy została przekazana stowarzyszeniu. Przekazał również, 
że był na odprawie w Wojskowym Zarządzie Infrastruktury, która dotyczyła inwestycji 
prowadzonych na terenie Parku Technicznego. To jest około 5 ha. Podnoszona była kwestia 
odwodnienia. Radny Krzysztof Łączkowski przekazał, że wysunąłem propozycję, żeby tę wodę 
skierować do zalewu, ale niestety nie spotkała się z aprobatą. Poprosił, żeby podjąć rozmowy  
z WZI, żeby wspólnymi siłami zasilić zalew wodą z Parku Technicznego.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że jesteśmy otwarci na propozycje,  
które będą mieli projektanci. Dodał, że żadną ilością wody, biorąc pod uwagę sytuację, jaka jest  
i jaka ma być, nie pogardzimy, jeżeli będziemy mieli gwarancję, że odpowiednie separatory zostaną 
zastosowane w tych rozwiązaniach. Zasugerował, żeby zwrócić uwagę na rzędne, zwrócić uwagę  
na zlewnię. Przypomniał, że nawet przy projekcie szkoły, czyli zdecydowanie bliżej, odpowiedź 
projektanta mówiła, że nie ma takiej możliwości bez wielostopniowalnego pompowania i transferu 
wody w sposób mechaniczny. Dodał, iż wie, że na realizację tego typu inwestycji resort ma dużo 
pieniędzy i może zastosowanie jakichś szczególnych rozwiązań byłoby możliwe. Odpowiedzi  
z Lasów Państwowych nie dostaliśmy, ale powinniśmy ją dostać do końca miesiąca. Posiadamy 
informację, że patrol saperski wykona badanie gruntu dla pierwszego etapu, żeby nasza spółka 
mogła realizować zlecenie, które zostało jej przekazane w zakresie konserwacji i czyszczenia 
na gruncie komunalnym Marina nie została przekazana stowarzyszeniu. Nie uzgodniono żadnego 
porozumienia ani projektu porozumienia. Oczekiwanie było większe niż nasze możliwości 
finansowe. Analizujemy możliwość ogłoszenia jakiegoś konkursu, na przekazanie tego terenu  
w zarządzanie osobie fizycznej lub osobie prawnej. Być może będzie to stowarzyszenie, być może 
jakaś firma. Wariant drugi, przeznaczenie kwoty ok. kilkuset tysięcy złotych, na inwestycje  
 w podstawową infrastrukturę - głównym kosztem jest doprowadzenie prądu.  



Radna Joanna Radzięda odniosła się do zmiany, którą Rada Gminy wprowadziła dzisiaj w budżecie. 
Oznajmiła, że jedyne ograniczenie, które nastąpi od jutra, ponieważ uchwała wchodzi z dniem 
podjęcia jest takie, że Wójt Gminy nie będzie mógł na zadaniach majątkowych przesunąć 
zarządzeniem kwoty większej niż 10 000,00 zł. To nie sparaliżuje system przepływu finansów 
pomiędzy Urzędem Wojewódzkim, Urzędem Gminy, a OPS, ponieważ pieniądze rządowe 
przekazywane do OPS nie są środkami majątkowymi, to nie są zadania majątkowe. Przekazała 
również, że nie cieszy się z tego, że inwestycje „leżą i kwiczą” i nie dzieje się prawie nic z tego,  
co było zaplanowane. Dodała, że to czy Wójt Gminy dostanie absolutorium, czy nie, czy wydarzy się 
referendum, czy nie, to są sprawy wtórne. Marnujemy czas, który moglibyśmy poświęcić  
na to, żeby gmina się rozbudowywała, a mieszkańcy będą czekać o wiele dłużej na inwestycje, 
które mogłyby być zrobione. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że dla mieszkańców nie ma podziału „my i oni, 
wy i my”. My jesteśmy samorządem, władzami gminy. Nie po to mieszkańcy nas wybierali,  
żeby analizować takie argumenty, jakie dzisiaj zostały przedstawione. Dodał, że Rada Gminy dzisiaj 
nie zrobiła nic konstruktywnego i odkrywczego, np. w sprawie ul. Czołgowej (cofnęła tylko decyzję, 
którą podjęła miesiąc wcześniej). Zrobiliśmy w zeszłym miesiącu krok do tyłu, a dzisiaj zrobiliśmy 
krok do przodu i stanęliśmy w tym samym miejscu. Zwracając się do Radnej Joanny Radziędy,  
Wójt Gminy powiedział, że nie musi go pouczać w zakresie wykonywania budżetu w obszarze,  
o którym wcześniej mówił on i Pani Skarbnik. W jakimś celu kwota 100 000,00 zł została zawarta  
i do tej pory płynnie zarządzanie środkami publicznymi w tym zakresie przebiegało. Natomiast 
forma, która dzisiaj została zaprezentowana na sesji, pojawił się wniosek, spadł z sufitu,  
bardzo ważny wniosek i Rada Gminy podjęła decyzję w ciągu minuty, bez żadnej dyskusji.  
Wójt Gminy zapytał, czy nie można było tej sprawy poruszyć np. na Komisji i stwierdził,  
że można było, tylko Radni tego nie chcieli, nie chcieli, żeby ten wniosek był poddany pod dyskusję, 
chociaż powinien być pod nią poddany. Przypomniał, że Radna Joanna Radzięda pracuje  
nad nagrodami dla uczniów szkół publicznych i dodał, że w trybie nadzoru, zostanie uchylona 
uchwała, jeżeli nie będzie obejmowała wszystkich szkół niepublicznych i publicznych. Przekazał,  
że nie wprowadzono tego, ponieważ przyjęcie nagród motywacyjnych dla uczniów w szkołach 
publicznych jest niezgodne z prawem. Zasugerował, żeby Radna Joanna Radzięda nie traciła czasu  
i nie marnowała czasu dyrektorów szkół i członków komisji, bo przygotowanie projektu w sprawie 
nagród dla szkół publicznych zostanie i przez Regionalną Izbę Obrachunkową i przez organ nadzoru 
na pewno uchylone.  
Radna Joanna Radzięda odpowiedziała, że prace w komisji dopiero się rozpoczęły i komisja 
zamierza to przedyskutować z dyrektorami i wypracować sposób, który będzie przede wszystkim 
legalny. Dodała, że Wójt Gminy dzisiaj nie ma pojęcia jaki rodzaj uchwały powstanie, czy to będzie 
nagroda motywacyjna, czy rodzaj stypendium, bo członkowie komisji też tego dzisiaj nie wiedzą. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że komisja nie musi nad tym pracować,  
bo stosowne uprawnienia zostały przekazane dyrektorom szkół. Dyrektorzy mają ważniejsze sprawy 
na głowie niż dyskutowanie o czymś, co i tak będzie niezgodne z prawem. Jeżeli przyjmujemy  
jakieś rozwiązanie, musi dotyczyć wszystkich szkół (szkół prywatnych, szkół niepublicznych  
o uprawnieniach szkół publicznych i szkół publicznych). Musi być wpisane tak samo dla wszystkich 
rodzajów szkół. Propozycja, by przekazać te uprawnienia dyrektorom, jest bardzo praktycznym 
i bardzo dobrym rozwiązaniem. Wójt przekazuje uprawnienia, ale nagrodę przyznaje dyrektor. 
Radna Joanna Radzięda odpowiedziała Wójtowi Gminy, że tak jak Wójt Gminy nie życzy sobie,  
żeby Radni wtrącali się w jego sposób zarządzania urzędem, tak Radni nie życzą sobie,  
a przynajmniej ona nie życzy sobie, żeby Wójt Gminy mówił jej czym się może na Komisji zajmować, 
a czym nie. Decyzję o tym, że komisja chce zgłębić temat podjęto jednogłośnie. Dodała,  
że Rada Gminy będzie decydować o tym, czym się zajmuje. Zwracając się do Wójta Gminy 



powiedziała, że jeśli chce wejść w buty władzy uchwałodawczej, to zaprasza w kolejnych wyborach 
do wystartowania na Radnego, a nie na Wójta. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odpowiedział, że jest to możliwe choćby dlatego, 
że nadal obowiązują przepisy, które mówią, że Wójtem Gminy może być tylko do końca tej kadencji. 
Przekazał, że miał zamiar poinformować, że nie ma potrzeby pracy nad tym projektem,  
bo nie będzie on zgodny z przepisami, a rozwiązanie już się znalazło. Dodał, że to nie jest 
wchodzenie w buty, chociaż niestety ma wrażenie, że ostatnio to jest specjalność naszej gminy, 
wchodzenie sobie w kompetencje i ich mieszanie. Natomiast problem jest opanowany. 
Wyróżniający się uczniowie otrzymali nagrody motywacyjne, a sprawa jest załatwiona pozytywnie. 
Radny Andrzej Bartkowiak zwracając się do Radnej Joanny Radziędy przekazał, że chciałby bardzo 
ją uspokoić, gdyż na podstawie tych kilku zdań, które Radny Grzegorz Słowiński przekazał  
we wniosku o zmianę uchwały, bardzo świadomie zagłosowałem za odrzuceniem tej uchwały. 
Dodał, że ma prawo zadawać pytania na każdym etapie obrad Rady Gminy, a zaczepki osobiste 
są niepotrzebne i zupełnie nie na miejscu. 
 

Ad. 20. Zamknięcie sesji (03:43:09 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że lista mówców się 
wyczerpała, podziękowała zgromadzonym i widzom za udział w sesji i zamknęła V sesję Rady Gminy 
Suchy Las IX kadencji.  

 
 
 

sporządził:  Przewodnicząca Rady 
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 

 Joanna Pągowska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


